
Proces verbal al
 
~edintei de dezbatere publica din 16.12.2014 ora 14.00
 

pentru proiectul de hotarare privind aprobarea Strategiei de
 
dezvoltare $i tunctlonare pe termen mediu $i lung a serviciului
 

public de salubrizare in municipiul Bucure$ti
 

Doamna Gabi Florea - set serviciu D.A.T.J 

• 
Buna ziua! Numele meu este Gabi Florea - Serviciul Transparanta 

Dacizionala din cadrul Directlei Aslstsnta Tehnica $i Jurldlca, In 
conformitate cu prevederile Legii nr. 52/ 2003, Prlrnaria Municipiului 
Bucuresti organizeaza dezbaterea pUblica pentru proiectul de hotarare 
privind aprabarea strategiei de dezvoltare si tunctionare pe termen 
mediu $i lung a serviciului public de salubrizare in municipiul Bucuresti, 
Asa cum a fost scris si in anunt, dvs, va veti exprima opiniile $i 
recornandarile pe care Ie aveti la acest protect pe rand $i va reamintesc, 
asa cum am spus $i in anunt, timpul alocat este de 3 minute pentru a 
avea toata lumea posibilitatea de a se exprima. Va voi invita pe rand ... 
cine doreste, in functie de cum dorlti, veniti la pupitru, va prszantaf si va 
prezentati recornandanle. Va rnulturnescl 

Va rag! Cine doreste sa ia cuvantul? 
Cu 0 precizare: acum am primit ... nu chiar acum, in cursul zilei de 

astazi, am primit 0 noua modificare a acestei anexe, in urma 
observatiilor pe care le-af facut dvs, si va vol difuza-o acum in sala. 

• Doamna Baicau Constanta Elena - Reprezentant Asociatia 
"Green Lex" 
Eu reprezint Asociatia "Green Lex". Hecornandarile noastre au tost 

transmise $i am vrea, oral, sa subliniez ca recomandarea consta in 
modificarea aetului narmativ dupa cum urrneaza: in cazul in care dupa 
asiqurarea cantitatli de 225 de mii de tone si respectiv 450 de mii de tone 
pentru cele doua depozite Chiajna $i Vidra, rarnane 0 cantitate 
suplirnentara de deseuri, Ea poate fi depozltata $i la un alt depozit 
ecologic numai in conditille in care acesta define autorizatie inteqrata de 
mediu, deplasarea catrs acest depozit nu conduce la ingreunarea 
traficului rutier in rnunicipiul Bucurasf $i operatorul este licentlat 
A.N.R.S.C. $i a fost incredintata delegarea de gestiune de catre 
munieipiul Bucursstl $1 asupra sa nu a fost descnlsa procedura 
insolventei. Noi solicitarn sa se taca un asemenea amendament, avanc 
in vedere ca depozitul de la Glina in prezent este in insolventa $i 



.
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produce marl pagube Prirnarlei Municipiului Bucuresti, Numai asa cum 
functloneaza ilegal, de peste 10 ani de zile, depozilul de la Glina a 
produs un prejudiciu Prirnarlei Municipiului Bucurasti de paste 1 milion 
250 de euro. Avand in vedere acest lucru, noi va ruqarn, in conditiile in 
care, asa cum am aratat, nu se vor lua rnasur' de modificare a acestei 
hotararl, Asoclatia "Green Lex" i~i rezerva dreplul de a lace unele 
sesizari ta S.R.I., la D.N.A., avand in vedere ca se prejudiciaza banul 
public. Va rnulturnesc! 

Doamna Gabi Florea - set serviciu D.A.T.J 

• 
Mul\umim ~i noi! Cine mal doreste sa ia cuvantul? Da, va rogl Da, 

sigur ca dar 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia, 
Utilitiiti PubJice 

• 

La aceasta interpelare, am tacut rnoditlcarile. Modilicarea in ullima 
forma a slralegiei esle sa de\ina autorizatis inlegrala de mediu, sa aiba 
licenta A.N.R.S.C. penlru cantitatea suplimantara care rarnane dupa ce 
se alinge valoare de 450 de mii de lone anual ~i sa nu ingreuneze 
Iralicul. Nu pulem sa lacem ~i precizarea vis-a-vis de lncredlntarea 
delegarii de gesliune a acestel activitatl deoarece, pana ce nu vor Ii 
tinalizate cele doua contracts in care Primaria Municipiului Bucuresti 
esle asoclata in vederea proiectarii, construiril, exploatarh ~i acrninistrarti 
a 2 depozile ecologice - ~i vorbim de depozilul Vidra ~i de dspozitul 
Irldex - pana ce nu sunl linalizale, in conditiile contractuale, cele 2 
contracte, nu pulem sa operam delegarea de gesliune. Deci, delegarea 
de gesliune se va lace la linalizarea acestor 2 contracts sau, in cazul in 
care constatam ca avem canlila\i care nu pOI Ii preluale, canlilali de 
deseuri care nu pOI Ii preiuale de acesle doua depozile, atunci putern sa 
operarn delegarea de gesliune. Cal pnveste afirrnatla ca s-a produs un 
prejudiciu la bugelul C.G.M.B., am rugal Sa produca dovada aceslui 
prejudiciu, deoarece municipiul Bucuresf nu are nici un contract Incheiat 
cu operatorul de la groapa Glina. Cal privesc problemele pe care le-a 
evldentiat reprezenlanlul Green Lex aici, t-arn rugal sa se adreseze 
A.N.R.S.C-ului pentru ca astazi daca lace verilicarea pe site-ul 
A.N.R.S.C-ului, depozilul de la Gllna detine licenta clasa I, care ii permile 
executia serviciului, detine autortzatie inteqrata de mediu. Cata vreme 
A.N.R.S.C-ul nu relrage acea llcenta, cata vreme Aqsntia de Mediu nu 
reIrage autorizatia inteqrata de mediu, municipiul Bucuresti nu are nicio 
cornpstsnta sa se Intoarca impolriva aceslui depozil. In pius, pentru a 
elimina once suspiciune, am eliminal din lexlul slralegiei unde a aparut 



depozitul Glina, de~i era 0 decriere a situatiel actuale, am eliminat 
termenul de "depozitul Glina". Deci, daca mai sunt comentarii pe acsasta 
terna. 

Doamna Gabl Florea - set servlciu D.A.T.J 
Mergem mai departe daca nu mai sunt comentarii. Cine mai dorsste 

sa ia cuvantul, sa-si exprime recomandarea? 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directla Utilltati 
Publice. Primarla sect. 3 

• 
Buna ziua! Numele meu este George Manelu, sunt director executiv 

la Directia Utilitati Publice din cadrul Primariei sector 3, directie ce se 
ocupa de rnonitorizarea activitatii de salubrizare. In primul rand, ii lelicit 
~i pe colegii mei aiel de lata pentru munca pe care au depus-o in 
conceptualizarea strategiei, in al doilea rand nu am apucat sa rna uit, 

• 

deocarndata, peste modilicarea strategiei, sa vao daca s-a pus in 
practica ceva din ce am trimis noi, dar pe langa ce am trimis scris, vreau 
doar sa punctez 3-4 din cele pe care Ie considerarn noi cele mai 
esentiale, $1 aiel avem asa: 0 data la litera A 2, la punctul 3, A 2, aveam 
la un moment dat, in zona pasajelor ~i podurilor rutiere, acolo unde a lost 
desemnat un prestator de servicii pentru rnentinerea ~i pastrarea 
podurilor ~i pasajelor rutiere, prestatorul va electua operatiunea de 
rnaturat, Aici, din punctul nostru de vedere, ar trebui clarilicat textul, in 
sensul ca sunt in practica, am vazut ca exlsta multe pasaje in care sunt 
cel putin 2 sectoare ~i nu stnn exact care este prestatorul. Vorbim despre 
un nou prestator desemnat de catre altcineva, de Capitaia, de catre 
sector, de catre RATS? Noi am solicitat 0 clarificare aici. Punctul 3, litera 
A 2: deszapszlrea podurilor ~i pasajelor rutiere. Din strategie, asa cum 
este rodactata ea, exista mici conluzii, in sensuI ca exact cine cum are 
cornpetente pentru desemnarea unui nou operator, pentru ca asa am 
vazut ca scrie acolo. $i acum nu stirn daca mergem noi, sectoarele, 
pentru a lace miel protocoale acolo unde exlsta 2 sectoare sau ... daca 
vreti, termin toate rnentlunite §i imi raspundeti dupa aceea sau lacem 
acum un dialog. Cum considerati dvs., dar vern depasi cele 3 minute. 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Dlrectia •
Utllitati Publice 
Domnule director, pentru aceasta alirmatie, am dat §i raspuns scris, 

II yeti primi. Am mai dat aceasta clarilicare: cand vorbim despre 
salubrizarea pasajelor, nu ne relerim la activitatile care vor Ii electuate 
de operatorul de salubritate. Activitatlle care sunt in sarcina operatorului 
de salubritate raman in sarcina operatorului de salubritate. Concrel. 

00 



Deci, noi cand vorbim de alte activitati, nu sunt cele care se suprapun 
peste ceea ce prevede Legea 101. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Direclia Utilitiiti 
Publice, Primiiria sect. 3 
". deszapezirea, de exemplu ... 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia

• 

, 
Utilitiiti Publice 
". rarnane in sarcina operatorului de salubritate! Acel operator pe 

care municipalitatea iI va desemna prin licitatie publica dechisa, pentru 
poduri ~i pasaje, va electua curatarea, deszapszirea, daca este cazul, la 
alte zone care nu fac parte din calea de rulare, care nu sunt alerente 
carosabilului unde compstenta rarnane strict in sarcina operatorului de 
salubritate. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitiiti

• 

, 
Publice, Primiiria sect. 3 
Am inteles. Asta 0 data. Mai aveam una la punctul 3-A-B-2, cel cu 

privire la cosurt, la modelul cosurilor. in strategie se vorbsste despre, 0 

data, cosurile care se alia pe arterele administrate de Adrninlstratia 
Strazilor ~i cosurrle care se alia pe celelalte artere, ar trebui toate unitar 
puse cu acordul dvs. ~i cu acordul prirnarhtor de sector, doar cosurile 
allate in piete, Aici, la lei, parerea noastra ar Ii ca e mai indicat pentru 
noi, asa cum am tacut acolo in scris, ca tipul cosurilor atat pentru parcuri, 
pentru plate, cat ~i pentru arterele allate in administrarea noastra, sa lie 
stabilite de catre noi. Alllel, ne vorn alia in situatia in care avem cateva 
mii de cosuri pe sector, pe liecare sector ~i nu vorn ~ti ce sa lacem cu 
ele. in aceste conditii am putea sa Ie rnutarn dintr-o parte in alta, Ie 
rnutarn pe arterele noastre, cete in adrninlstrarea dvs, ~i parcurile in 
administrarea capitalei nu avem nicio problema, punem noile modele. 

Doamna Director Execuliv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitiiti Publice ' 
Deci, daca vreti, vorn lace corectura. Noi ne referim la cosurile care 

vor f amplasate pe strazile allate strict in admlnistratia Admtnlstratie! 
Strazilor, in parcurile administrate de A.L.P.A.B. ~i pentru acestea am 
solicitat sa se propuna un model, sa primim modelul de la liecare 

.".",.prirnarie de sector, modelul de propunere. Pe baza propunerilor dvs. se 
alege modelul de cos care va Ii amplasat pe aceste artere. Numai in 
cazul in care nu primim propunerea de la dvs, in termenul stabilit de 
strategie, atunci ne vorn putea permite sa decidem noi. Singurul unde va 
decide Primaria Generalii este pentru stalpii de iluminat, modelul nou, 



care s-au amplasat, cum e cazul Caii Victoriei, unde nu avem cum sa 
procedarn altlel. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 
Problema e ca din strategie rezulta ca ~i pe arterele allate in 

adrninistrarea noastra tot dvs, ... 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitati Publice 
Nu, nul in strategie scrie c1ar ca numai pentru arterele care sunt in 

adrninlstrarea Adrninlstratiei strazuor: 

• Domnul Director Executiv George Manicu • Directia Utilitati, 
Publice, Primaria sect. 3 
Daca ne ultarn la punctul III 3-A-8-2 vom vedea acolo, la al doilea 

alineat, ca doar tipul cosurilor pentru deseurile stradale amplasate in 
pietele publice, care sunt in administrarea consiliilor locale, vor Ii stabilite 
de acestea, cu respectarea specificului zonel. Noi vrem ca atat in piete, 
cal ~i pe arterele allate in administrarea noastra. 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitali Publice 
Pai, daca noi am spus numai arterele prevazute de hotararea 

respectiva, unde sunt cele distribuite catre Adrninistratia Strazilor, ce sa 
mai spunem in plus?! Decl, noi am spus ca pentru arterele allale in 
Administratia Strazilor, conlorm Hotararu 245 sau cat este, cu modiflcari,
cu cornpletan, pentru acele artere stabilim un model. •

, 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 
Bun! 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitati Publice 
Nu am tacut relerire la strazile din interiorul cartierelor, la alei, la tot 

ce tnsearnna arlere administrate de primariile de sector. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati 
Publice, Primarie sect. 3 
Ok. Bun. inseamna ca a fost 0 interpretare gre~ilii a noastra. 



Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia, 
UtilitiUi Publice 
Deci, nu avem ce sa mai spunem in plus. Despre ce sa mai ... 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati, 
Publice, Primaria sect. 3 
Ok. Am inteles. Bun ... Bine, pe langa noul ... 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitati Publice 

• 
Stali! Haidet! ca va citesc: rnodelul cosurilor destinate colectarii 

deseurilor stradale care se vor amplasa pe arterele allate in 
administrarea Adrninlstratiel Strazilor, in conlormitate cu anexele 1 9i 2 
ale H.C.G.M.B. 254/ 2008, cu rnoditlcari 9i cornpletari, vor Ii stabilite in 
mod unitar. Deci, despre acestea vorbim, linandu-se cont de specilicul 
arterei. Alegerea va Ii tacuta dupa analiza propunerilor inaintate de catre 
prirnariile sectoarelor 1·6 si operatorii de salubrizare. in cazul in care 
Primaria Municipiului Bucuresti nu primeste propunerile in termen de 30 
de zile de la intrarea in electivitate a contractului de deiegare de 
gestiune a serviciului public de salubrizare, prirnarla i9i rezerva dreptul 
... deci, nu avem ce altceva sa dlscutam ... 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 " 
Forma iniliaia a fost dilerit, poate de aceea am interpretat noi ... s-a 

modificat ... 

• Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitati Publice 
Ok. Deci, aceasta este ultima forma, din care v-arn citit. 

Domnul Director Executiv George Manicu • Directia Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 
Bun. $i aveam doar ... ultima problema pe care vroiam sa 0 

evidentiez azi, lala de cele pe care Ie-am comunicat in scris, cele cu 
privire la tarilul prestat de catre operator. Aici ar trebui reqlernentata 
chiar posibilitatea prestatorului de a lactura sau nu lactura atat cat 
considera el de cuviinla. $tili ca la noi la sectorul 3, ca 9i la sectorul 1, de 
altfel, exista 0 dileren\a de lacturare, In sensul ca exista taxa zero. 
Acum, daca operatorui i9i valorifica, nu stiu, deseurile, prin colectare, 
orice altceva 9i i9i poate permite 0 taxa zero, nu cred ca ar trebul sa ii 



restrictlonarn aceasta oportunitate prin strategie. Pentru ca ale! strategia 
este lacuta pe principiul poluatorui plateste a se stabili taxa respective. 

Domnul Consilier General Deaconescu loner Cristinel 
:;Jti\i ca operatorul dvs. a depus 0 Mrtie la Prirnaria Capitate: prin 

care cere cresterea tarifului pe de 2,6 ori? Astazi, 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati•
Publice, Primaria sect. 3 
Poate vrea sa particlpe la 0 licitatie la un alt sector, nu stiu ... 

Domnul Consilier General Deaconescu lonel Crlstinel 

• 
Nu. Exista 0 adresa inreqistrata la Primaria Capitalei pentru gunoiul 

menajer, a propus cresterea tarilului pe de 2,6 ori ~i considera ca trebuie 
indexat tarilul cu aceasta valoare. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 
E posibil sa se reler la persoanele juridice. La noi la persoaneie 

flzice taxa este zero. 

Domnul Consilier General Deaconescu loner Cristinel 
La persoanele lizice se relera! 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati

• 
, 

Publice, Primaria sect. 3 
Indilerent de situatia care ar Ii la noi In sector. Poate maine vrea 

sectorul 4 sa taca taxa zero. Nu cred ca ar f indicat ca noi, prin strategie, 
sa llrnitam dreptul lor de a tactura sau nu lactura cetatenii, 

Domnul Consilier General Deaconescu loner Cristinel 
Dar de ce vi se pare normal ca 0 prirnarie sa suporte acesti bani ~i 

apoi sa vina In C.G.M.B. si sa motiveze pe motiv ca platssts primaria de 
sector 0 crsstere a tarttului de 3 ori. De ce nu trebuie sa lie pus In 
strategie? Asta ar Ii echitabil. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Direct'a Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 

; ; 

inca 0 data, cu tot respectul, echitabil ... strategia, lntr-adevar, se 
lace de Capitals, punerea ei In practica se lace de catre sectoare. Cred 
ca tine de strategia fiecarui primar de sector sa aplice strategia asa cum 
considera, nu ca ar f neaparat indicat sa lim llrnitati la un anumit text. 
Adica, practlc, nu vad cu ce ar deranja pe cineva daca un operator ar 
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avea dreptul sa lactureze 1 leu sau 100 lei sau 300 de lai. Nici sa Ie 
impunem limite, nici maxime. Sa lasam pe liecare sa alaaqa asa cum 
considera. 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitiiti Publice 

• 

Nu exista nici maxim, nici minim. Noi nu am cerut decat sa 
evidentiem ~i sa afisam pe site-ul Primariet Generale - ~i arice prirnarie 
are libertatea sa-si afiseza ~i ea - doar costul. Ca II va plati catateanul, 
ca nu II va plati In mod direct, ca va Ii dedus din taxe ~i irnpozite. dar 
trebuie sa stirn cat ne costa, pe parsoana, sa evacuarn deseunte 
menajere de ta populatie ~i sa apara pe site la prirnaria sectorului 1, ca 
sa se evacueze deseul menajer, tarilul sau taxa aterenta este de atat, 
concret. Oaca incasati sau nu incasatl, nu este problema rnunicipalitatii, 
Pe noi ne lntereseaza costul, realmente. Cat tnsearnna. Nu am dat 
valoare minima, nu am dat valoare maxima, dvs. puteti sa ne spuneti 
atat costa ca sa evacuarn deseul menajer de la 0 persoana, produs tntr

• 

o luna de zile. Noi nu iI colectarn sub torrna de ... nu II tncasarn direct, 
nu II Incasarn nici sub forma de taxa, noi am gasit alte variante de a-l ... 
de a lace un echilibru. Important este sa va asiqurati ca principiul 
"poluatarul plateste'' este Indeplinit ~i ca cetateanul simte ca pentru 
gunoiul pe care II produce, pentru deseul - scuzati-rni expresia - pe care 
II produce In locuinta sa, el scoate niste banuli din buzunar. Ca nu-i 
scoate sub 0 plata directa caire prestatorul serviciului sau printr-o taxa 
directa care se duce la ... direct evidentiata ~i ca intra In cuantumul mare 
al taxelor ~i impozitelor care Ie plateste catre adrninistratia locala, nu ne 
intereseaza varianta cum recuperati dvs. valorile. Ne intereseaza numai 
costul: 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati, 
Publice, Primaria sect. 3 
Am lnteles. 

Domnul Director Executiv Cosmin Flavius Gheorghiu - Directia 
UtlliUiti Publice 
Daca recupereazal 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitiiti Publice 
Da, nici rnacar daca vi-I recuperati .. , pe noi ne intereseaza cat ne 

costa ~i sa stie ceva public, 



Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitsti 
Publice, Primsria sect. 3 

; $ 

Am inleles. Acum, poate ca rna ln~el eu, dar din ce stiu, este stabilit 
un tarif de 1,5 lei pe locuitor, da ... e hotarare de consiliu, bun ... dar 
trecand peste chestia asta, v-am spus, In nici un caz nu merge varianta 
In care platirn noi mai mult din consiliul local cand nu plateste cetateanul. 
Nu, operatorul la noi l~i valoritica efectiv deseurile prin reciclare ~i de 
aceea Ii convine sa rnearqa cu taxa zero. 

Doamna Director Execuliv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Ulilitati Publice 
Este optlunea dvsl 

• Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitsti, 
Publice, Primsria sect. 3 
Am inlelesl 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia, 
Utilitsti Publice 
A operatorului. Nu ne intereseaza cum. Costulln sine, atat, 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitsti 
Publice, Primaria sect. 3 

• 

Va spun: asa cum este redactat textul strategiei, rezulta ca trebuie 
stabilit un tarif per cetatean raportat la principiul "poluatorul plateste". 
Tocmai de aceea am spus ca ar fi trebuit clarificat putin textulln sensul 
pastrarli posibilitatll fiecarui operator sa-st reglementeze tariful In functie 
de cum doreste. 

Domnul Director Execuliv Cosmin Flavius Gheorghiu - Direclia 
Utililali Publice 
Dar cum propuneti sa sune? Pentru ca principiul "poluatorul 

plateste" este un principiu european pe care, ca vrem, ca nu vrem, ca 
vrstl, ca nu vreti, trebuie sa 11 respectarnl 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Ulilitsti 
Publice, Primaria sect. 3 
Am Inteles, Cred ca v-am dat In scris In materialul detaliat, nu 11 am 

acum, vi-l retrimit pe mail, cum am propune noi sa sune textul. 

Doamna Director Execuliv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitati Publice 



• 

Domnule director, putem sa mai discutarn, dar ideea este: dvs., 
cand veli purcede ta delegarea de gestiune, veli lace un studiu de 
oportunitate. Fara aceI studiu de oportunitate, care va rellecta pe de 0 

parte ce investitii s-au tacut, dupa care, tinand cent de ce spune 
strategia, ce investitii urrneaza a Ii tacute, va va genera nlste costuri ~I 

pentru dessurile menajere. Sunt, pe de 0 parte, costuri ale populatiei ~i 

alte cost uri. Deci, exact la asta ne releream ~I noi: domnule, cat va iese 
din calcule, pornind de ia dotarile care am spus ca trebuie sa Ie avem, de 
la cerintele pe care trebuie sa Ie lndeplineasca serviclul, cat ar costa, pe 
persoana, In seetorul respeetiv, daca dvs. nu vreti prin lieitalie sa stabiliti 
un taril pe care sa 11 plateasca operatorul, dar pe undeva operatorului, la 
ranoul dvs., trebuie sa Ii platili eosturile pe care Ie va genera sa presteze 
aceasta aetivitate. $1 atunei e clar ca veIl ~tl ~i cat va costa ea sa 
evacuatl deseul menajer de la populatie. 

Domnul Director Executiv Cosmin Flavius Gheorghiu - Direc~ia 

Utilitali Publice 
$i mai e eeva, ered ca interesant: ali spus ca valoritica deseurile. 

Este minunat. Dar mai ales asta e 0 chestiune care va intereseaza. Deci, 
ce anume cantitaf obtinern, pentru ca ~tili loarte bine discutille care sunt 
la Bruxelies: 11,5% reciciare ~i de lapt ea e mult mai mare, dar nu exista 
date. lnsa ~i pentru ehestiunea aeeasta e loarte important sa avem 
datele aeestea. Foarte bine. EI recupereaza In modul In care l~i 

orqanizeaza gestiunea acestor deseurl, sa zlc asa. Atunci, trebuie sa 
existe ~i datele acelea ea sa Ie putem raporta ea atare. 

• 
Domnul Director Executiv George Manicu • Directia Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 
Am inteles. insa, este doar 0 mica eroare de interpretare eu privire 

la tex1, dar maine, eel tarziu, vom trimite ~i noi 0 propunere pe textul 
aeesta, cam cum am eonsidera noi ca ar Ii ok sa sune, pentru ca .,. 

Domnul Director Executiv Cosmin Flavius Gheorghiu - Directia 
Utilitati Publice ' 
Dar m~i lntai va uitati In asta noua ~i pe urrna ... 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 
Sigur ca da! Azi am primit-o! 

Doamna Director Execuliv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitati, Publice 
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$i daca mai simW nevoia sa mai adauqati ceva, asta se poate face, 
dar v-am zis, ne intereseaza cuantum-ul, nu modalitatea, deci ,., 

Domnul Director Execuliv George Manicu - Directia Utilitiiti 
Publice, Primiiria sect. 3 
Am in\eles. E chestiune de raportare, Bun. $1 tot ca 0 ultima 

problema esentiala ~i cu asta inchei, cred ca ar trebui adauqat ~i ca un 
ultim alineat in strategie sau in hotarare, cum conslderati ca este ok, 
prevederea ca fiecare, nu stiu, autoritate locala, in termen de, nu stiu, 
30 de zile, sa spunem, de la aprobarea prezentei strategii, sa incheie 
acte aditlonale cu operatorii pentru reglementarea conditiilor impuse de 
respectiva strategie. 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitiiti Publice 
Strategia a fost elaborata in vederea rsorqanizarf serviciului. Actele 

aditionale pentru actualele contracte, la nivel de consiliu local, se pot 
incheia ... nu poate sa prevada strategia sa se incheie un act aditlonal la 
actualele contracte. Numai in cazul in care, in momentul de fala, ia 
nivelul vreunei primarii de sector sxlsta un contract de delegare de 
gestiune. Daca exista asa ceva, foarle bine, vi-I puteti upgrada pentru ca 
va permile Legea 101. Legea 101 spune clar ca dupa ce se eraboreaza 
strategia plus rnodiflcarile care au aparut in 101, obiiga autoritatile iocale 
sa vina cu modilicarea contractelor de delegare existente in derulare. 
Acest lucru t-arn prins ~i noi in strategie: in cazul in care sunt contracte 
de delegare de gestiune in derulare, ele vor Ii modllicate cu acte 
aditionale corespunzator cerintelor din strategie. Asta, dar 

Domnul Director Execuliv George Manicu • Directia Utilitiiti 
Pub lice, Primaria sect. 3 
Am lnteles. Dar, dupa cum stiti, aici in Bucuresti, in special la 

sectoarele 2, 3, 4 si 6 - la 1 e 0 situatie mai speciala - dar la celelalte 
sectoare deja exista contracte in derulare ~i atunci ne-am pune 
intrebarea: bun, pe de 0 parle, ar Ii varianta in care demarezi 0 noua 
procedura, stai 1, 2 ani de zile sa desemnezi un operator sau pe de alta 
parte avem niste contracte incheiate de 51, prelungite pentru 0 

H.C.G.M.B, ce lacem, asteptam 1,2,3 ani de zile ~i dupa aceea lacem 0 

procsdura ca sa punem in aplicare strategia sau punem in aplicare 
strategia in prezentele contracte. asa cum Ie avem acum? La asta ne-am 
referit! 



:J , 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena· Directia 
Utilitiiti Publice 
Normal ca in lorma actuala, strategia nu poate Ii pusa in aplicare in 

,f, 

• 

contractele existente pentru ca ele au 0 anurnlta structure. Aceasta este 
clar ~i sunt tacute in anumite conditii, Sine, nu este rna, putin adevarat ca 
din cerintele din strategie se lac, se aplica ~i acurn, dar in momentul in 
care vorbim de investitii i~ echipamente, in utilaje, nu aveti cum sa intrali 
pe actualele contracte. Jnsa~i legea spune ca strategia sta la baza 
delegarii de gestiune a serviciului. A.N.R.S.C.- ul ne-a tacut pana acum 

, ) vreo trei adrese prin care ne-a intrebat in ce taza suntem cu elaborarea 
strategiei, pentru ca noi blocarn delegarea de gestiune ~i din cauza 
noastra nu se pot derula in mod corect contractele la sector. Ceea ce 
putsn face, ce poate lace un Consiliu Local este ca in momentul in care 

r i~i lnsuseste aceasta strategie ~i veti veni in mod obligatoriu cu 
[, hotararea consiliului local prin care se aproba delegarea de gestiune, 
f" fara doar ~i peats, cand venlti cu hotararsa de aprobare a delegarli de 
I, gestiune, tot Consiliul Local are dreptul sa spuna ce se tntampla pana 

intra in electivitate nolle contracts, este adsvarat puteti sa asteptatl ~i 

trei patru ani pana se linalizeaza 0 astte) de procedure ~i atunci este 
I normal, Consiliul Local, daca considera, ~i nu are cum alttel, sa spuna I,
, 

actualele contracte i~i produc electe ~i sunt in continuare valabile pana ji 

cand se linalizeaza procedura de delegare de gestiune. I 
I,'i Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati 

Publice, Primiiria sect. 3 

• 
Tot ca 0 ultima paranteza, este dosarul la Curtea de Apel, prin care 

a ramas sa se pronunts Curtea de Apel, termenul in care vor inceta 
respectiveIe contracte. Ipotetic vorbind putem avea situatia in care 
inceteaza in 3,4,5,7,10 ani,in situatia aceea ce vom lace? Tocmai de 
aceea, parerea mea este ca ar Ii mai OK sa reqlernentarn acest lucru 
chiar ~i la existentele contracte, in cazul in care oricum dosarul se alia 
in instanta, instanta va spune, sase luni trebuie sa Ie incetezi, isi asurna 
liecare operator, liecare consiliu in parte... 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Direc\ia 
Utilitllti Publice 
Nici 0 problema, cerinta dvs, orice domn consilier general cand va 

ajunge strategia in plen poate sa lormuleze, este dreptul consilierilor 
generali, cei care aproba acest document sa intervina cu amendamente. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitall 
Pub lice, Primaria sect. 3 
Amendament. 



Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitati Publice 
...tn plen, sa lie adauqat daca considera ca este legal sa faca 0 

astlel de propunere . Dar noi, ca si executiv, nu am tacut altceva dedit 
sa lacem strategia strict pe cerintele actualei legi nr.101. $i v-am mai 
spus, am cel putin Irei corespondents tacute cu A.N.R.S.C.-ul, care in 
mod imperaliv lntreaba in ce taza suntem cu strategia deoarece nu se 
poate derula mai departe procedura de licitatie la nivelul secloarelor. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 
Numai un pic, bun! Singura dvs rnsntiune a lost ca nu vrem sa 

, j	 ajungem in situalia in care 0 slam unu, doi, trei, patru ani lara sa punem 
in aplicare strategia. Acum, de aceea am tacut acea rnentlune, cum 
considerati , daca credetl ca trebuie sa 0 bagam acum 0 baqam, daca nuI •

[;,1	 tntr-adevar. ... 
I', 

, 
:,J	 Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directiaf' 

Utilitati Publice 
J	 Nu lntarnplator in strategie sunt §i carinte care au ordin de timp l' 2025·2030, sau sunt §i cerinte care Inseamna, dar atentla, ali vazut ca in

I, strategie la cerinteie exprese, spune clar, dupa intrarea in electivitate a 
contractelor de delegare de gestiune, ne-am gandit §i noi la varianta 
asta, nu puteam sa va lnqreunarn bugetul acum si nici nu ali Ii avut 0 

baza legala dupa parerea mea, ca sa veniti cu moditicarea substantiala a 
bugetului.:! 

• Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilita!i 
Publice, Primaria sect. 3 
Chestia aceasta este dlscutablla, este posibil sa fie modilicat sau 

nu bugetul, poate nu era la lei, sau aile operatiuni, am lntetes, daci, ... I 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Direc~ia 

Utilitati Publice 
Pe de alta parte, nu veti regasi niciunde in strategie 0 cerinta in 

care sa spunem in momentul acesta sa indepliniti cerinta, spune asa 
dupa intrarea in electivitate a contractului de deleqare, in 'alta ordine de 
idei, daca actualul operator are capacitatea, are posibilitatea sa 
Indeplineasca ce esle cerut in strategie... 
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Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitiiti 
Pub lice, Primiiria sect. 3 
Am lnteles, numai ca nu 0 sa fie nimeni .... care sa 0 Indeplineasca 

In situatla aceasta. 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitiiti Publice 
Eu stlu ca sunt destul de mul\i operatori acum, care au facut 

investitii substantials. 9i de acestea va trebui sa iineii cont cand taceti 
studiul de oportunitate, pentru ca sunt investitii substantiale tacute In 
acest serviciu 9i ele trebuie recuperate. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitiiti 
Publice, Primiiria sect. 3 
$tim 9i pe noi ne onoreaza ca atl luat In strategie containerele 

lngrapate din sectorul 3. 

Doamna Director Executiv Adjunct luga Magdalena - Directia 
Utilitiiti Publice 
Aii viizut ca noi tinern cont de ce este in oras, ne-arn inspirat din 

realitati, nu.. 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitiiti 
Publice. Primiiria sect. 3 
imi cer scuze ca am depasit, ruqarnintea, atat, poate ne mai 

anallzarn inca odata pana la momentul intrarii In sedinta acel text, va 
trimitem maine dupa ce analizam strategia. 

Doamna Gabi Florea - set serviciu D.A.T.J
 
Multumlml Mai doreste cineva sa ia cuvantul? Va rag!
 

Domnullon Ciuclea- Supercom S.A. 
in primul rand rnulturnesc conducerii prirnarlei 9i consiliului. ..Credeam ca 
sunt cunoscut, rna souzatt, Ion Ciuclea responsabil la Grupul Comercial 
Supercom S.A pentru salubritatea sectorului 3, din 1999 in urma unor 
licitatii orqanlzate de Primaria Municipiului Bucurasti. Bine ca m-ati 
lntrebat cine sunt 9i ce vreau, pentru ca noi din 1999 pana astazl, am 
luat foarte in serios lucrurile legate de curatenia sectorului 2 .... 

Doamna Gabi Florea - set serviciu D.A.T.J 
Muliumim pentru ca v-ati prezentat, acum 0 sa va rag sa prezentati 

recomandartle la obiectul praiectului de astazi, pus In discutie! Multurnim 
frumos! 

'1 

:1 
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Domnul Ion Ciuclea- Supercom S.A. 

• 

A~ prefera daca se poate sa rna lasali sa vorbesc, pentru ca m-am 
preqatit pentru ce am fast solicitat, dar am tacut a paranteza, pentru ca 
colegul meu de la sectorul 3 a incheiat discursul domniei sale cu a 
problema pe care eu nu vroiam sa a discut, dar face parte din 
elementele principale, dupa parerea mea a strategiei. Sa inteleqern ca 
firmele care au contractul, ~i care nu se nurnests de concesiune, se 
nurneste conform licitatiei din 99, daca indeplinim conditiile strategiei, 
putem sa incheiem con'tractul cu Primaria Seetorului 2. in' cazul de fala 
statutul unui contract de concesiune, cel putin asa se poate inteleqe, 
pentru ca probabil trebuie luata a decizie in sensul ca, contractele 
obtinute prin ticitaue in urma punerii in aplicare a normelor ~i a legilor din 
aceea perioada, serios trebuie luate in calcul ca ~i contracte de 
concesiune. in fond, noi astazl, prin politica soticitata de catre 
adrninistratia rnuniclpala ~i administratia locala a sectorului 2, nu am 

• 

tacut decat sa indeplinim, cred, toate cerintele care ne-au fast solicitate 
inclusiv in legatura cu programele de curatenle ~i de lucru, inclusiv cu 
datarile impuse de normativeIe europene ~i rornanesti, inclusiv cu 
normele impuse de Primaria Capltalei de organele de specialitate ale 
acesteia. Nu ne-am pus ntciodata in sltuatia de a pune tntr-un oarecare 
conflict aominrstratia sectoruiui 2 cu admtnistratia Primariei Municipiului 
Bucuresti, De altfel, vreau sa spun ca aceasta strategie pe care a 
dezbatem putin astazi, no! am facut materiale scrise ~i primite catre dvs 
pe care, probabil, intr-o perloada oarecare, a sa ne solicltaf ca sa Ie 
putem discuta, cele 3,4,5 minute pe care Ie vorbim la microfon, nu a sa 
Ie putem sa Ie clariticam, dar eu cred, cu toate ca mi s-a spus sa nu fac 
confuzia in legatura cu strategia natlonata, cred ca salubritatea ca atare 
nu este un concept in sine, este a activitate de productie industriala, 
salubritatea care incheie un program care tnsearnna deseurile 
municipale si deseunle in princlpiu . Strategia asa cum este ea redactata 
are suficiente elemente in care vorbeste despre valorificarea produselor 
reciclabile, despre valorificarea deseuritor, despre investitiile in domeniu. 
Eu cred ca compunerea pe care vref sa a facem ~i locul de la care 
trebuie sa pornim, ca sa pot sa fiu foarte scurt, eu asigur cum am 
asigurat ~i pana acum cu specialistii nostril, orice raspuns pe care 
eventual, speclatistii consiliului municipal ~i din Primaria Municipiului 
Bucuresti Ie soliclta de la noi. Sigur, m-am straduit ~i am construit a 
lucrare pe care am transrnls-o ~i astazi pe struetura Strategiei Nationale, 
~i eu cred ca nu este de prisos, sau nu este deloc indoielnic sa luarn in 
cadru, preocuparile Ministerului Mediului care sunt a consacinta a punerii 
in aplicare a Directivelor Europene in legatura cu mediul ~i deseurne in 
mod special in cazul nostru, urbane. Sigur, sunt foarte multe lucruri de 
spus, strategia trebuie sa fie construita pe principii, lucruri punctuale, iar 



• 
• 

in conditille in care, asa m-am gandit eu, ca ar trebui sa existe 0 

colaborare nemijlocita intre specialistli de la adrninistratia publica locala 
a sectoarelor ~i a municipiului Bucuresti, in asa fel lncat noi, cei care 
trebule sa punem in practice acest sistem, sa flm foarte bine instruiti, sa 
stirn clar ~i precis cui ~i ce raportarn, a~a cum am tacut ~I pana acum. Cu 

• 

o sinqura chesliune ~i vreau sa inchei, sxlsta senzatia, cilind ~i 

parcurqano strategia ca pana astazi, in capitala nu ar fi existat nimic in 
domeniu. Eu cred ca sunt expsriente de peste 15 ani ale unora dintre 
noi, care ne-am ocupal efectiv de aceasta chestiune, am instruit oameni, 
am efectuat investitii ~i am incercat sa ne inscriem in programele 
aproape indicative, aproape obligatorii daca nu chiar obligatorii, indicate 
de institutla care se nurnssts Primaria Municipiului Bucuresti. Gandili-va 
numai la localitataa ~i volumul programelor stabilite pe care ni Ie-ali 
transmis, programele acelea nu se puteau face fara investitii si fara 
lucruri foarte, foarte serioase. inchei ~i va spun ca lucrul este eomplicat, 
foarte multi oameni din sectoarele 1,2, 3 ~i 6, i~i pun problema ce si care 
este raportul nostru mai departs vis-a- vis de contracte ~i de licitatia pe 
care am reallzat-o, dupa parerea mea, pentru ca 0 mare problema a 
aclualelor contracte, ale carer prevederi "ca pana la" ne-au pus In 
situatia de sa nu putern fii luali in serios de foarte rnulte ori de lnstitutiile 
financiare, de banci ~i de contractsle de asociere eventual cu lnstitutli 
serioase pulernice din lume, in sensul de a avea qaranna ca suntern 
stapani pe un conlracl care are termen definil. Pana la, este a forma 
care nu defineste practic un lucru irnportant in structura unui contract 
comerclal. Va multurnesc foarte multi 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia
Uitilitiiti Publice 

Noi 0 sa asteptam uitlmele propuneri care Ie-ati lransmis dvs, iar 
referitor la investitii, noi am spus ~i mai devreme, primul pas pe care 
lrebuie sa-l taca fiecare prirnarie de sector inainte de a decide daca face 
delegare de gesliune, este studiul de oportunitate. Daca studiul de 
oportunltate, ii va dernonstra adrnlnistatlei seclorului ca sunt investitil 
care nu au fost amortizale, ptimaria respectiva decide ce se inlampla 
mai departe. Pe de 0 parte studiul are un capilol "A" investitli efectuate 
pana acum, ~i ce s-a amortizat ~i ce a realizat pana acum Serviciul de 
Salubritate ~i un capitol" B" cu actuala strategie, ce vrem sa facem mai 
departe. Daca vor constata ca sunt invesli!ii foarte mari facute de aclualii 
operalori de salubritate, exclusivitatea slabilirii formei de organizare, 
pentru ca asa serie ~i in lege, exclusivitalea orqanlzaru serviciului revine 
prlrnariei de sector. 
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Domnul consilier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 
Domnule director am 0 lntrebare, dar aceste investilii nu au fost 

date In urma unor hotarari C,G.M.B.? Nu 0 sa ajungem, noi, consilierii 
generali daca aprobarn acaasta strategie, sa avem conturile din nou 
blocate, pe motiv ca unele societati comerciale au tacut nists investlti' pe 
niste hotarar: e.G.M.B. tar prin aceasta strategie se pune problema 
rezilierii contractelor cu ei ~i 0 sa ajungem Constanda 2 ~i 3, pentru ca 
investitiile au lost tacute In baza unor hotararl ale C.G.M.B. Multumesc! . , 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia 
Uitilitati Publice 

in 'primul rand, nu au fost tacute In baza unor hotarari de e.G.M.B, 
punctual asigurate anumite tnvestitil, sunt cermte cerute de directivele 
Uniunii Europene, sunt cerinte cerute de infrigementul pe calitatea 
aerului. Doi, domnule consilier general, cu tot respectul, nu vef gasi In 
cuprinsul strategiei, niciunde, cerlnta sa se rezilieze actualele contracte, 
niciunde In strategie nu se voroeste de lncetarea vatabllitatii.... 

Domnul consilier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 
intrebarea mea este sirnpla ~i la care as vrea sa-rni raspundeti 

concret, nu as vrea sa rna amestec In ciscutlue cu cei din sala, problema 
este urrnatoarea: daca aceste contracte se reziliaza, pentru ca ele s-au 
prelungit an de an pana la aparitia strategiei printr-o notarare e.G.M.B.~i 

ne trezim noi, consilierii generali dati In judecata de socletatile 
comerciale care au avut un program de tnvestitil corect, dat de catre 
Directivele Europene, dar la nivel local, dat prin hotarare e.G.M.B, se 
tntamla, nu ar trebui sa reqlernentarn ~i acest subiect, cumva, daca 
exista sume, primaria ar putea sa prelungeasca contractele pana la 
amortizarea lor, chiar nu putem sa ne arnestecarn In lucrul acesta? 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Direci@ 
Uitilitati Publice 

Exact ce spuneam mai devreme, nu noi prin strategie, aceI studiu 
de oportunitate care nu-t lace Primaria Generala, 11 face fiecare prirnarie, 
nu am dreptul sa-l fac eu, 11 face fiecare primarie de sector ~i l~i 

analizeaza, exact ce spuneati mal devreme, ce investitii s-au facut, cu 
documente cu tot justificative, ce s-a amortizat pana in prezent, ce a 
rarnas de amortizat. Daca vor constata ca mai sunt sume de amortizat 
care nu au cum sa fie In cateva luni amortizate, dansii decid ce fac cu 
actualele contracte, nu decidem noi, nu este in sarcina C.G.M.B. ce se 
lntampta. Fiecare primarie de sector, sunt prtrnarf unde poate nu s-au 
tacut lnvestltii, sunt prlrnarii unde s-au tacut investitii, eu nu am datele, 
pentru ca studiul de oportunitate va trebui, pozrtie cu pozitie sa spuna, 

I 
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dau un exemplu: merge la societatea Supercom, constata ca a tacut 0 

lnstalatie de reciclat, de separare a deseurilor, a tacut nu stiu ce 
platforme, sau merge la sectorul 3, au tacot sisteme ingropate, nu stiu 
cum au fost solicitate, dar vine cu documente ~i spun ca s-au tacut 
atatea lnvestitll, atunci Consiliul Local al sectorului respectiv spune: 
domnule, pana cand se recuoereaza investitia, nu au cum sa rezilieze 
contractu!. Exista 0 sinqura variants, daca reziliaza contractul, sa alba 
bani Consiliul Local de sector ~i sa dea inapoi banul ce a rarnas 
neamorlizat catre cel care a tacut investilia.«,sa 0 prela.. 

Domnul consilier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 
Intrebarea este sirnpla, contractele in momentul aprobarii strategiei 

nu sunt inchise, nu trebuiesc organizate iicitatii? 

Domnul Director Executiv Cos min Flavius Gheorghiu - Directia 
Utilitati Publice ' 
Nu, organizarea licitatiilor, in primul rand am spus ca notararea 

C,G,M,B, vorbeste de rnentinerea contractelor pana la aprobarea 
strategiei. 

Domnul consilier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 
corset, 

Domnul Director Executiv Cosmin Flavius Gheorghiu - Directia, 
Utilitati Publice 
Nu este corect, este vorba..., la vremea respsctiva vorbeam de 0 

strategie de accelerarea dezvoltarii servieiului, aceasta este strategia de 
organizare a serviciului, una la mana, doi, pe baza lor., pe baza ei se 
porneste procesul stabilit de Legea nr. 101 de delegare, iar la momentul 
acela, cum spunea colega mea in studiul de oportunitate este 
obligatoriu, nu este 0 chestiune tacultatlva pentru cel care-l tntocrneste, 
este obligatoriu prezentarea situatiei actuale cu investitiile arnortizate sau 
nu. Din punctul meu de vedere, ca sa va raspund ~i eu, nu exista niei un 
pericol ca 0 sa va puna cineva poprire pe ceva, mai ales apro-pos, ca 
domnul Manciu ridicase mana, v-as intreba: a existat 0 hotarare prin 
care C,G,M,B a aprobat invsstltia de la sectorul 3 cu rezervoarele 
ingropate, care mie imi ptace.; ldeea., 

Domnul consUier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 
Nu, Ideea este sirnola. 

Domnul Director Executiv Cos min Flavius Gheorghiu - Directia, 
Utilitati Publice -Va spun eu ca nu. 



Domnul consiJier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 
Ma refer doar la hotararne de C.G.M.B care i-au 

operatorii sa taca anumite lnvestitll. Aceea nu se retera la 0 

C.G.M.B, este 0 problema privata a celor de la sectorui 3. 

obligat pe 
hotarare de 

Domnul Director Executiv Cosmin Flavius Gheorghiu 
Utilitiiti Publice 

- Directia 

,, 

• 

A,? risca sa va spun ca marea majoritate a investitiilor, au tost fie 
lzvorate din regulamente ,?i norme europene, asa cum spunea domnul 
presedinte Ciuclea, dar pe de alta parte nu au avut 0 aprobare expresa a 
C.G.M.B, nu stiu cate sunt in situatia aceasta in care au aprobare 
exprssa. pentru ca, pana la urrna, 0 mvestitle, cu tot respectui, ar fi 
insemnat sa se fundamenteze catre C.G.M.B acea investitle ,?i sa se 
spuna clar : mie consilier Gheorghiu trsbuie sa aprobi cinci tractoare, 
simplific ia maxim acum, dar ca idee, trei gredere... pentru ca alttel nu 
cred ca C.G.M.B. poate aproba ceva in general, cu caracter generic. 

• 

Domnul Ion Ciuclea- Supercom S.A. 
Datl-rni voie sa intevin pentru domnul director Gheorghiu, ... inca sunt 

aici, rnulturnesc frumos, problema...exista 0 picatura de subtilitate, 
domnul director Gheorghiu care este 0 minte stralucita, spune nu am dat 
noi sarcina concrete sa taca sectorui 3 gropi in pamant ,?i sa se puna nu 
stiu ce, nici la celelalte sectoare nu am dat dispozitls dar noi ,?i trei ,?i unu 
din salubritate ne-am luat munca in serios, ,?i atune! cand au aparut 
normele europene, atunci cane acestea si-au tacut prezenta aceste 
norme '}i in programele pe care prirnaria capitalei le-a transmis, 0 sa vi Ie 
prezentarn domnule director general, sa vedeti dvs ,?i in Hotararea nr. 
281, art. 8, 2, 3, 4, 5,,?i 6, se transmite direct si nemijlocit operatorul de 
salubritate sa taca investitii in domeniul reciclar!i deseurilor ,?i separarii 
lor, Ie aducem nu este 0 problema, Ie avem la tncernana, ..... 

.\ 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia•
UitiJitati Publice 

Hotararea la care tacef referire este a hotarare pe care domnii 
consilieri generali, este atributul domniilor lor, nu putem interveni, au 
transformat-o din strategie pentru ca aceea era a strategie la momentul 
respectiv, era un draft de strategie, a fast transtormata in norme de 
management al deseuriior, asta este. 

Domnullon Ciuclea- Supercom S.A. 
~i pe care noi trebuie sa ni Ie Insusim, 
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Domnul consilier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 
Aceasta este lege locala, asta tnsearnna ca in instanta operatorii 

vor spune ca ali dat 0 hotarare de consiliu.v. 

Domnullon Ciuclea- Supercom S.A 
Nu se ajunge in instanta..... 

Domnul consilier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 
Este de partea noastra, asa ni s-a spus ~i cu Constanda ~i suntem 

cu conturile blocate unii. Este 0 lege locala obligatorie ~i executorie 
pentru Bucuresti, deci ca atare, in momentul in care aceasta lege se 
abroqa si/sau se rnodifica apar probleme. 

• Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia 
Uitilitati Publice 

in momentul de la\a, asa cum spuneam, trebuie sa existe acele 
studii de oprtunitate, nimeni nu stie la nivelul flecarui sector ce investitli 
s-au tacut ~i pana la ce nivel, dupa ce vor lace sectoarele identilicarea 
investitiilor ~i cat s-a amortizat din ele si ce au respectat cand s-a tacut 
lnvestitla respectiva, acum subiectiv dlscutand, daca un operator a tacut 
investitie in ceva care nu aparea iminent inclus in serviciul de salubrizare 
iar nu poate Ii luata in calcul,.. 

Domnul Ion Ciuclea- Supercom S.A 
Nici nu trebuie. 

• 
Doamna Director executiv adjunct Juga Magdalena- Directia 

Uitilitiiti Publice 
lara~i speciaiistul desemnat de catre prirnaria de sector care va 

elabora studiul de oportunitate, va avea obliqatia sa rnearqa la operatorul 
de salubritate cu documentele pe rnasa, sa vada, domnule, la\a de 
contractu1pe care l-ai incheiat in 1999, actele adltlonale, obliqatiile pe 
care \i le-ai asumat contractual, pentru ca atunci cand s-a incheiat 
contractul, operatorul a avut niste obliqatii initiale, care trebuia sa Ie 
asigure din start. 

Daca lala de ceea ce a avut asumat contractul, au intervenit cerinte 
noi pe care le-a respectat, pe care le-a pus in aplicare, cat au costat, cat 
s-a amortizat pana acum din ce a investit, cat a rarnas de recuperat din 
invastitii. Atunci ConsiliuJ Local ~i prirnaria sectorului respectiv va spune : 
este 0 surna mare care trebuie sa lie rscuperata, in consecmta, lie 
derularn in continuare contractul pana cand acoperim aceasta lnvestitie, 
fie, prindem aceasta investitie in noua docurnentatie, iar eel care va 
ca~tiga licitatia va avea obliqatia de a prelua ~i aceasta datorie, pentru 



ca invastitia exista, va Ii folosita in continuare pentruexecutia serviciului. 
Ce lacem, cum este cazul prirnarta sectorului 3 a lacut acele sisteme 
lngropate, daca lace licitatie maine ~i nu mal ca~tiga operatorul care a 
facut aceasta lnvestitie, ce vartanta are sectorul 3, dezqroapa ce a 
lngropat acum doua luni, Ie pune, unde? ~i vine allcineva ~i lnqroapa 
altceva, unde suntem, ia nebuni? 

Damnul Ian Ciuclea- Supercom S.A 
Vreau sa-m! asum raspunderea pentru urmatoarale lucruri pe care Ie 
spun acum. Din pacats, vis-a-vis de existenta In continuare a activitati, 
celor din capitala, a societatilor de salubritate se bate moneda oupa cum 
se vede, numai pe problema investitiilor. Eu vreau sa va spun ca sunt ~i 

al\i indicatori de loarte mare irnportanta, care trebuie luali in calcui atunci 
cand este vorba de lichidat 0 intreprindere, si noi ~i Rosaiul ~i sectorul 
am investit ~i am construit in spatiut acesta al mdustnei deseurilor ~i 

protectlei mediului 0 intreprindere. Noi avem intre noua sute si 0 mie~; • 
,:- :	 salariati, care sunt speciatizati deja, sunt instrui\i prin cursuri speciale, ba 

mal rnult, sunt ~i alIi factori care de exemplu: Ministerul Transporturiior 
nu ne-a mai permis sa aducem in lara motoare euro 3, euro 4, de acum 
incolo trebuie sa aducem euro 5, euro 6, care lnseamna aile costuri, 
tnsearnna aile teste s.a.rn.d., Sunt un pachet de facturi care ne 
deterrnina sa lim ingrijorali, la care daca mal adauqarn ~i tentative de I acum patru ani prin care Consiliul Concurentei asrnutlt de cine ~tie ce

I intentii speciale, ne-a tarat lntr-un proces care nu are nici cap ~i nici 
I;! 

• 
'-' coada, pe urma unei decizii ale Consiliului Concurentei care a intervenit 

in structure ~i In conceptia unui contract comercial In care nu au nici un 
drept. Termenul intr-un contract comerciai, termenul ~i obiectul acestuia 
iI stabilesc partile ~i acum suntem, cum spunea ~i domnul director de [a 
Curtea Suprema, ca nu stiu pe cine qadilarn noi pe ei ~i invers, unde 
este incriminata ~i Pnmaria Capitalei ~i prirnariile de sectoare a lost 0 

adunatura de golani care in 1999 am respectat lot ce insemna legisla\ia 
inclusiv tratamentul vis-a.-vis de concurenta. lata sunt niste griji pe care 
noi Ie avem, nu putem sa lim indiferen\i, va rugam sa ne ierta\i daca 
uneori suntem putin vehsrnenf sau suparatt, dar, nu, vehement, nu 
patirnasi, ca daca eram patlrnasi, vehsmenn ~I ne cerem iertare ~i scuze, 
insa trebuie	 sa in\elegeli ~i ar Ii bine daca toti de aici ne putem pune 
uneori in papucii celuilalt. Nu este usor sa desflintez! 0 intreprindere, 
pentru ca un mod de a trata lucrurile in lelul acesta si leqislatia 
europeana	 rnentioneaza, chiar si Consiliui Concurantei, institutiile, 
labriciie ~I intreprinderile reahzate pe Legea nr. 31 cu capital privat au 0 

preemtiune,	 nu mai vorbim de laptul ca lntre constituirea serviciilor 
publice de salubritate in cadrul insfituttilor adrninistratiei publice locale 
nu au nici	 0 legatura cu societatile de salubritate care sunt deja 



intreprinderi industriale, decat contractu I, contractul care functloneaza 
intre serviciul de salubritate 'iii prestarea acestuia ca atare . De aceea ar 
Ii bine, daca se poate, 'iii in perioada urrnatoare, sa ne sohcitati, ne 
chernatl, venim, starn un ceas, doua, trei, pe lucruri punctuale, noi Ie 'iii 
transmitem, va spunem cum Ie gandim in concordanta cu normativele 
europene 'iii natlonale. Va multumescl 

Doamna Gabi Florea - set Serviciu la Directia, Asistentii 
Tehnica si Juridica 

I

, 

Va rnultumirn 'iii noi! Va rag! 
~; ,,,
 Domnul director George Manciu- D.U.P. Primaria Sector 3 
I; Acum evident ca eu nu lin partea operatorului, eu sunt de partea Ij' 

•I.,• adrnlnlstratiel locale, dar ideea care este, iI in1eleg 'iii pe domnul 
i i, 

• 

consilier general, intr-adevar la investitii au lost obliqati 'iii operatorii 
inclusiv prin H.C.G.M.B. 120/2010 la normele de salubrlzare, dar trecand 
peste chestia aceasta, eu ........ Ia punctul dvs de vedere, aveti pertecta 
dreptate lntr-adevar ar putea merge varianta prin care lacem un studiu 
de oportunitate, vedem, avem investitii, Ie cornpensarn, nu stiu, 
prelungim perioada contraetului ori Ie preia urmatorut, dar, ruqarnintea 
noastra asta este, ca sa nu avem tot felul de lntrebari, pentru ca in toata 
strategia se vorbeste doar despre intrarea in legalitate, in efectivitatea 
noilor contracte. Hai sa mergem cu chestia aceasta in strategie, noi am 
spus asta mai devreme 'iii anume, tond special cu privire la contractele 
existente, este 0 situatie atipica in Bucuresti, tocmai de aceea tncsrcarn 
cumva sa 0 rezolvarn, intr-un fel sau altul, daca avem aceasta negru pe 
alb, atunci starn 'iii no! linistiti, 'iii noi ca 'iii sector, ca nu rarnanern un an 
de zile fara serviciu de salubrizare, 'iiI operatorii ca au 'iii ei ce sa 
rnunceasca. Parerea mea este ca ar trebui reglementat cumva in scris 
chestia aceasta, ca sa evltarn orice dubiu pentru activitatea viitoare. 

I Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia 
. Uitilitiiti Publice 

Nu este in sarcina executivului, v-am spus. Noi am prezentat un 
document in care spunem cum vrem sa dezvoltarn serviciul acesta. Pe 
de alta parte, legea nr.1 01, spune c1ar, exclusivitatea orqanizarll 
servlciului apartine sectorului, deci sectorul este cel care decide cum 
vrea sa-l organizeze. Noi am vorbit despre niste contracte care vor intra 
in efectivitate, dvs decldeti cand intra aceste contracte 'iii cum Ie facefi. 
Daca studiul de oportunitate va va spune ca nu este oportun sa taceti 
delegarea de gestiune, veli veni 'iii veti spune, nu facem delegarea de 
gestiune pentru ca noi ne curnparam la prirnaria sectorului .... 

, I 



Domnul Director Executiv Cosmin Flavius Gheorghiu - Directia, 
Utilitati Publice 
Dar nu vor mai veni. .....tot 0 exclusivitate In organizarea ..... 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia 
Uitilitati Publice 

Tineli cont de cerintele din strategie, sa desflintati depoziteie 
necontrolate, sa punem cosuri nu stlu cate, sa avem echipamente de nu 
~tiu ce lei, dar nu sa Iacef delegare, este treaba dvs . 

Domnul director George Manciu- D.U.P. Primaria Sector 3 

• 
Am lnteles, dar ruqarnintea noastra era ca, asa cum rezulta expres 

din strategie se pune problema dernararii unor noi proceduri, nu este 
absolut deloc ce ne-atl spus dvs mai devreme, noi asta doream, sa avem 
varianta aceasta, bineinteles ca sectorul este In sarcina voastra, hotarati, 
sau In sarcina consiliuiui plus amendamente. Cred eu, parersa mea ca 
noi vorbim ....... 

Doamna Director executiv adjunct Juga Magdalena- Directia 
Utilitati Publice 
Suntem executivul, am dat cerinte ..... 

Domnul consilier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 

• 
o sa vorblm, punem noi amendamentele, pregatili un amendament 

In sensul acesta ca sa lie foarte clar, ~I vorn vedea daca va trece In 
Consiliu. Executivul nu vrea sa taca acest lucru ~i atunci v-a dat solutia. 
Solutia este sa depuneti amendamentul, cu acordul domnului director, In 
sensul In care sa fie pus, acordul lnsernnand vazut de catre domnul 
director, nu cu acordul, este mai bine asa, ..... 

Domnul Director Executiv Cosmin Flavius Gheorghiu - Directia 
Utilitati Publice 
Nu ~i placut, doar vazut., ... 

Domnul consilier C.G.M.B.- Deaconescu lonel Cristinel 
... vorn baga amendamentul In sedinta asttel tncat sa decldeti ~i sa 

nu aveti 0 problema ulterioara cu decizia pe care 0 luau la nivel de 
sectoare. 

Domnul director George Manciu- D.U.P. Primaria Sector 3 
Am inteles. Va multumirnl 
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Doamna Gabi Florea - set Serviciu la Directia Asistenta Tehnica
• 

si Juridica 
Mai......va rog! Sa ~tili ca nu se aude daca vorblti din sala, adica nu 

se inregistreaza. Da, va rog, spuneti! 

Domnul	 Ion Ciuclea- Supercom S.A 
Vreau sa spun ~i colegii mei din sala sa auda, este yorba despre 

taptul ca in fond, prin continutul sau, prin sarcinile ~i obllgalii Ie pe care 
Ie-am avut de rezolvat in legatura cu salubritatea ~i cu dezapezirea aici 
in Bucuresti, contractuI nostru este contract de delegare, s-a translormat 
datorita mecanismeior care s-au Implementat in el . Daca luarn continuful 
unui contract de delegare cu continutul obllqatlllor noastre actuate, este 
identic, nimic nu lipseste. Practic, datorita evolutiei legislativului in lara, 
datorlta taptului ca am lost obligali sa acordarn legile nationale cu legile •	 europene s-a ajuns la aceasta torrna de lucru. Sigur ca da, dar eu nu pot 
sa sugerez, chestiunea este sirnpla, ar Ii draqut sa 0 taca ~i legiuitorul. 
Actualele contracte de achizilii obtinute in urma unor lieitatii se socotesc, , , 
contracte de delegare. Asa ar trebui sa taca legiuitorul ~i atunci astazi 
noi nu ne supararn, nici pe noi, nici pe dvs, inca odata va rog sa rna 
iertati' 

Doamna Director executiv adjunct Juga Magdalena- Directia 
Uitilitati Publice 

Nu aveti de ce sa va suparati pe noi, mal departe insist domnule 
presedinte, Primaria Sectorului 2 cand v-a demara procedura de 
elaborare a studiului de oportunitate poate sa puna intrebarea catre 
specialistul, consultantul, neutru, care va lace aceasta docurnentatie, sa 
raspunda la intrebarea privitoare la Iaptul: contractul actual, pentru ca v

•	 am spus avem doua capitole, A ~i B, A-ul ce avem acum in sector, B-ul 
ce 0 sa lacem. Daca, consultantul respectiv, cu echipa lui de specialisti, 
cu siquranta vor Ii juristi, vor Ii specialisti in achlzitii publice, nu ne 
pronuntarn noi, cei de aici, vor spune lorma de organizare la nivelul 
sectorului 2, 3,15, este delegare de gestiune, perfect, nu intra in sarcina 
noastra. Va exista un document care va spune, va reliela chestia 
aceasta. 

Doamna Gabi Florea - set Serviciu la Directia Asistenta 
Tehnica si Juridica 

Mul\umim! Mai doreste cineva sa ia cuvantul cu privire la acest 
proiect? Sa inleleg ca nu mal doreste nimeni sa -~i exprime opiniile? Va 
rog... 
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Domnul Ludovic Vass- Urban S.A 

• 

Buna ziua, numele meu este Vass Ludovic :;;i reprezint Urban S.A, 
firma de salubrizare, operatorul de salubrizare din sectorul 6. Este un 
pas foarte important aceasta strategie :;;i apreciez acest lucru, chiar daca 
este putin cam tardiv, dar este bine vanita, eu am tacut cateva propuneri, 
sa spun asa, privind recornandari, privind cateva aspecte ale strategiei. 
Unele sunt ok, mi s-a raspuns, dar, totusi vreau sa revin asupra unui 
obiectlv specific si a unor termene care ar trebui sa apara in strategie. 
Este yorba despre faptul ca am vazut 0 lucrare care a fost tacuta pentru 
Ministerul Mediului in care se tacea trimitere catre stabilirea obliqatilior 
proprietarului de deseu, pentru ca noi aici suntem 0 institutie, orqanizatie 
administrativ teritoriala :;;i suntem niste operatori care ne ocuparn cu 
parte din gospodarirea pe care 0 oferim acestui oras, in acest sens, 
problemele de care ne lovim, aceste deseuri necontrolate, depozite 
necontrolate :;;i cele trei probleme care Ie-am ridicat intr-un fel se leaga 
sl se regasesc :;;i in acea lucrare de la Ministerul Mediului :;;i se refera la 
taptul ca trebuie sa se stabileasca dar proprietarul de deseuri, ca fiind 
definit ca acea persoana fizica sau juridica, care qsstioneaza sub 0 

anurnita forma, intr-un anumit interval de timp un produs care poate fi un 
potential deseu :;;i care este responsabilitatea de a se asigura ca 
eliminarea acestuia se face in condttiile reglementarilor legale existente. 
Pentru ca, daca nu, omul este tnvatat si arunca deseurile in depozite 
necontrolate, crezand :;;i :;;tlind ca de-a lungul anilor a vazut ca a venit '1

• 

.. 
operatorul sub presiunea legiuitorului admlnistrapei locale :;;i a ridicat 
acele deseuri gratuit, care sunt cantitati foarte marl, mal ales ca in 
Bucuresti ftuctuatia este destul de mare. a alta problema leqata de 
acest lucru, ar trebui sa etirninarn notiunea de depozite ilegale de 
deseuri, nu putem sa definim un depozit care este ilegal, probabil ar 
trebui sao; spunem neconform, dupa parerea mea nu poate sa apara sub 
aceasta denumire. Dupa aceea, deseurus provenite din locuinte s.a.rn.d, 
din rsamenajari :;;i reabilitart, probabil ar trebui ca ele sa nu fie doar 
depozitate ci s: acestea pe viitor trebuie reciclate, :;;i ar trebui sa ne 
gandim In sensul acesta la aceste deseuri, ca sa nu mai vorbim despre 
cele periculoase s.a.rn.d.. Cam atat as vrea, restul, eu sunt rnultumlt :;;i 
apreciez activitatea destasurata in elaborarea acestei strategii. 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia, 
Uitilitati Pub lice 

Cu prlvire la deseurile necontrolate, daca undeva apare in strategie 
deseun lIegale, cu siguranla vom face corectura, soar putea sa apara 
formularea deseu depozitat lIegal, dar deseu ilegal In niciun caz pentru 
ca nu stabilim noi. .. 



Domnul Ludovic Va55- Urban S.A 
Exact. 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia 
Uitilitiiti Publice 

Daca cumva s-a strecurat, °sa relacem, reverificam :;;i daca apare 
undeva notiunea de deseu ilegal, cu slquranta facem corectura. 

Domnul Ludovic Vass- Urban S.A 
La punctul III roman A 1. 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia 
Uitilitiiti Publice 

I: 
,

Punctul trei, Ii rog pe colegi care au strategia, cautati-I, ca sa nu 
I;: • pierdem tlmp, :;;i daca este asa ne uitarn :;;i lacem corectura. Dar, In 
'I 
hi	 

tratarea de:;;eurilortrebuie sa luarn doua specificatii legale. in primul rand, 
vorbim despre Legea nr. 211, care stabileste clar depozitele, depozitelor 
i1egale de deseuri, dar nu deseu ilegal, depozite ilegale, daca vref sa Ie 
transtorrnarn In necontrolat, vedem, verlticarn st aceasta ca :;;i 
interpretare ... 

I 
I ' 
1 

'i. ;	 Domnul Ludovic Vass- Urban S.A 
L ,	 Nu, dar dupa aceea vine cineva :;;i spune: ce actiuni preventive ali I',."' 

avut ca sa nu apara aceste depozite. 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Direct!.!! 
Uitilitiiti Publice 

• Da, vor Ii actiuni preventive, In sensul In care, un operator are 
exclusivitate in aria de lucru, el trebuie sa-si ia rnasurile ca sa 
praantarnpme lormarea acestor depozlte ilegale. Pentru ca, daca ai 
exclusivitate, aceasta Insearnna ca ai contract sau 0 alta forma, daca nu 
contract direct, depinde ce stablleste primaria de sector cu producatorli 
de deseuri menajere, contracte sau alte lorme de evacuare a deseuritor 
de la aqentii economici, de la persoanele juridice, toate orqanizatiile 
tncat, practic operatorul de salubritate va trebui sa detina controlul la tot 
ce Insearnna aria de administrare, sa stie clar pe cine deserveste :;;i ce 
cantitate de deseuri urrneaza sa evacueze. Acest lucru s-a lncercat :;;i 
pana acum, din pacate nu s-a realizat In totalitate. Teoretic, depozitele 
ilegale vor disparea In momentul In care, pe de 0 parte operatorul l:;;i 
cunoasts loarte bine aria de administrare si nimeni nu mai are voie sa 
intre peste aria lui de administrare. in al doilea rand, pentru cei care 
tranzlteaza Bucurestiul, :;;i acestia stirn loarte bine ca sunt surse 
produoatoare de deseurl depozltate necontrolat, aici va II sarcina 
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adrninistratlei locale, prin polltia locala, prin diverse lorme de identificare 
al celor care depozitsaza necontrolat, Dar, in administrarea acestor 
deseuri plecarn de la Legea nrc 211, care stabileste clar obligativitatea 
admlnistratlet locale de a evacua pe cheltuiala proprie depozitele 
necontrolate ~i de a se intoarce impotriva detinatorului terenului, in cazul 
in care sunt depozitate pe terenuri aceste deseuri, pentru recuperarea 
costurilor generate de astfel de actiuru. Pe de alta parte, venim ta Legea 
nr.101, care spune ca proprietarul deseului depozitat in reciplentii 
speciali este UAT-ul ~i mal departe stabileste lorma de gestiune ~i 

Iraseul, circuitul deseulul. Esle c1ar, penlru deseurile care sunt pe 
terenuri virane avem reglemenlare clara si sunt in sarcina adrnlnistratiel 
locale, nu am mai relual-o in strateqie penlru ca nu reluarn in strateqie ~i 

ceea ce prevede legea, slrategia nu este mai putsrnlca dedit 0 lege. 
Acele dsseuri necontrolats care apar la cottun de strada, acelea sunl de 
la cei care nu au contracts, de la micii bulicari, ~i in momenlul in care 
veti avea excusivilale ~i toti aqentii vor Ii deservlti de un singur operator, 
n-au de unde sa mai apara. Cat privesc deseurile provenile din demolari 
~i din constructii din rearnenajarl interioare, probabil ca ali vazut in 
cuprinsul stralegiei ca urrneaza sa se construlasca ~i un sistem de 
tralare, neutralizare a deseurllor de constructil. Avem un astfel de .... 

Domnul Ludovic Vass- Urban S.A 
$i de revalorilicare. 

Doamna Direclor execuliv adjunct luga Magdalena- Directia 
Uitilitiiti Publice 

Urrneaza sa primim ~i finantare, noi ne-am Ii doril sa primim 0 

finantara europeana, deocarndata nu am qasit-o ~i nu putearn sa 
ingreunam bugelul cu lnvestitla rsspectiva, Aici va promit ca daca 
lormularea depozilare necontrolata esle mai edilicaloare 0 inlocuim, nu 
aste 0 problema. 

Domnul Ludovic Vass- Urban S.A 
Mai vreau 0 lntrebare, ca mi-am adus aminte de studiul de 

oportunilale ca il va face primaria de sector, nu am vazut, nu am sesizat 
ca scrie in slralegie acest tapt, 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- DirectiS 
Uitilitiiti Publice 

Nu scrie, scrie in lege, ~i v-am spus legea esle mai lare decal 
stralegia. Legea nrc 51 spune clar ca organizarea serviciului se face pe 
baza urrnatoareior documents: stralegia de dezvollare al serviciului, 
studiul de cportunitats, regulamenlul serviciului, mai departe, caietul de 



sarcini, cerintele de calificare sunt date clar de Legea nr.51- Legea 
serviciilor de utilitali publice ~i mai departe transpuse, sunt preluate de 
Legea nr.1 01. 

Domnul Ludovic Vass- Urban S.A 
Mu1lumesc! 

Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia 
Uitilitiiti Publice 

insa~i oportunitatea dernonstreaza daca este oportun sau nu sa 
facem ce avem de tacut, 

Domnul Ludovic Vass- Urban S.A 

• Oportunitatea trebuie sa fie ~i foarte obiectiva, astfel se irnpaca ~i 

domnul Ciuclea ~i toata lumea daca este obiectiva, 

Doamna Gabi Florea - set Serviciu la Direct;a Asistenta Tehnicii 
$; Juridica 

Mai dorssts cineva sa ia cuvantul cu privire la acest proiect, pentru 
a-~i exprima recomandarea ia acest proiect? Mai dorsste cineva? 

Domnul Primar General Sorin Mircea Oprescu 

• 

Sarut mana, buna ziua ia toata lumea inca 0 data. Este foarte clar 
ca problemele ridicate de durnneavoastra Ie iuam una cate una ~i Ie 
rnotivam daca da, daca nu, pentru ca eu cred ca pot sa existe ~i idei 
foarte bune, dar pe care sa putem sa Ie rnsnajarn in functie de legea de 
baza. in nici un caz nu vreau sa lin un discurs pansarnent, ci vreau sa va 
spun adevarul asa cum este. Vreti sa rna crsdef bine, bine, nu vreti sa 
ma credeti, asta e. 

Probiema sta in felul urrnator: legea asta este tortionata de ani de 
zile din cauza intereselor de grup. Care interese de grup 0 sa rna 
intrebati. Ca sa ma in\elege\i. Nu vorbesc de grupuri mafiote, s.a.m.d., 
ca nu mi-as permite. Sunt oamenii cu care lucrez ~i in care am 
incredere, deci nu am nicio apasare aici ~i nu e spus in sens peiorativ. 
E yorba de grup de interese, e yorba de bani foarte mulli, e yorba de ani 
foarte mulli, in care se va destasura acest lucru. 

Dupa 6 ani de zile nu am vole sa spun ca nu stiu una, nu stlu alta, 
rna refer la problemeie de fond, problemele de forma intotdeauna noua 
ne-au mancat viata, Este un principiu in drept. Forma rnananca fondul. 
Daca vreti sa acceptaf ca nimeni nu vrea a lege la care au insistat, 0 

lege cu mici puncte pocite ~i 0 sa Ie exemplific Imediat, tot din cauza 
unuia sau altuia care a avut idei. 



, 
I, 

• 

in primul rand, s-a pornit cu stanqu: cred eu in discutia pe care am 
avut-o la nivelul Parlamentului, pe vremea facerii legii, adica acum doi 
ani. Acum doi ani de zile legea era tacuta si atunci cand ne lntaineam 0 

data la doua, trei saptarnaru, am asistat la revotutia prirnariior de sector, 
care vroiau sa se msntlna In continuare voievozi. Pe cei care nu s-au 
exprimat , lmi cer scuze, pentru ca nu erau tali. Toata lumea vrea sa 
controleze, toata lumea vrea sa taca licitalii. .. nu am nimic lrnpotriva cu 
acest lucru. Le-am explicat Insa ca odata cu noul val allul 2012, nu a sa 
transforme a lege organica tntr-o batale de joe. S-au cerut exceptii la 
legea 215, care e lege orqanica, legea aormnistratiei, ca subunitatile sa 
davina unitati administrative. Nu se poate. Pe scurt, 2003, Cozrnanca 
intervine in momentul acela ~i scntrnba legea adrrunlstratiel 215/2001. 
din cauza scandalului dintre primul ministru de atunci, domnul Nastase ~i 

domnul Basescu, care era primar general. De atunci legea a rarnas 
strarnba, de atunci s-a lncercat ca primarul general sa nu taca absolut 
nimic ~i totul sa fie la primarii de sector. Nu este nimic rau in treaba asta 
~i poate sa fie si bine, poate sa fie bine atunci cane fiecare l~i lnlelege 
rolul, natura si puterile luI. De atunci este 0 vanzoleala In fiecare an pe 
finantele prirnariei generale Bucuresti ~i ale orasului Bucuresti, Veniturile 
Ie-am crescut ,nici nu spun cu cat, pentru ca mi-e rusine In sase ani de 
zile. La ora actuata, singura taxa, subliniez, nu amenzi ~i nu..... singura 
taxa pe care 0 lncaseaza municipalitatea, In atara de redeventelor 
marilor centre comerciale, este taxa pe rnorrnant, 5 lel. Asta este singura 
taxa, restul taxelor se varsa la sectoare. 

• 
in urrna cu 24 de ani, au inceput miscarile, cine ia curaterna si s-a 

dovedit ca nu au fost In paquba cei care au luat curatenla, operatoril. 
Unii s-au dezvoltat foarte tare, ~i foarte bine au tacut, Unii au tacut 
mvestitil de 9 milioane de euro, de 11, de 20, de 80 mi-au raportat unii, 
de 180 mi-au raportat altii, Scandalul a lnceput In momentul cand, ca de 
fiecare data, probabil ca rnancandu-rna pe mine.... am lnceput sa discut 
despre posibilitatea reluarii acestor licitatii corecte, facute la nivelul 
sectorului, dar nu dupa ureche. Dupa ureche tnsearnna rnasini pentru a 
intra pe toate strazue lnguste unde toata lumea parcheaza cum vrei ~i 

cum nu vrei, inseamna utilaje pentru trotuar specifice dupa cum Ie-ali 
vazut ~i inseamna 0 rnultirne de alte lucruri. Nimeni de obicel nu este de 
acord, spaima fiind una slnqura. Singurul care a dat dovezi, lmi pare rau 
ca nu e aiel, singurul care a dat dovada de dasteptaclune ~i inteligenla 
si a inteles foarte bine ca interesul este general, ~i nu este particular a 
fost domnul Ciuclea. Acum tot atat de adevarat ... cu tot respectul, 
domnule Ciuclea ... , care a pus doua tntrabari si I-am intrebat in 
continuare, e aici, daca e aiel pot sa vorbesc In continuare ca asa este 
frumos, sa fie de Iata. L-am lntrebat, domnule Ciuclea... , nu, domnule, 
gata, am lnteles. 



Spaima unara dintre aperatarii de curatenie a fost ca cine ~tie pe 
cine 0 vrea sa aduca ~i Oprescu asta? Nu, nu vrea sa aduca pe nimeni. 
Cunosc dorlnta, Ie spicuiesc ~i eu ca sa nu-rnl bat joc de timpul 
dumneavoastra, desigur fiecare paragraf poate Ii discutat ~i poate fi 
amenajat daca este posibil. Am vazut dorlnta primarilor de sector de a 
face fiecare cate un incinerator mic. Nu are nici un sens. La momentul 
aceta, gunoiul care este al municlpalttatf in toata lumea peste tot, toata 
lumea ... primul care a vrut sa taca incinerator, imi aduc aminte, a test in 
anul 2008, m-a invitat la dansut, domnui Ciuciea, m-a asezat pe scaun ~i 

rni-a spus. Am tnvatat multe de la el. "Tu ce faci cu gunoiul acesta, ce ai 
tu de gand? Damne, fac incinerator. Foarte bine'. Nu aparusera 
canoansle astea, recomandarila Uniunii Europene, ~i dupa aceea 

! 

• 
directiile date in dezvoltare, .... nu. era un fel de antamare a viitorului, e 0

I	 nebunie asta, stlrnatl co/egi. Nu ai unde sa faci incineratoriu in 6 
sectoare. Nu ai cum. Nu este sigur ca oparatorul va duce gunoiul acoio. I Altii au tacut din gura ~i s-au pregatit foarte bine. Nici nu a aparut bine 
legea ~i la 3 zile s-a lntiintat statia de sortare. De sortare se cnearna sau 
fac vreo gre~eala? .....Acum licitalia asta este Iacuta pentru toata lumea 
care face dovada ~i licitaliile se tin la nivel de sector. Noi nu dam decat 
un cadru general. Asa ne-am Inteles, asa am facut. Deci noi deleqarn 
servicii. Pentru prima data istoria in moderna de dupa ravolutie, ca sa-l 
spun asa, apare 0 aberatis in lege, aberatie tnsa pe care daca vreti, nu 
ml-am insusit-o pentru ca nu eu am propus-o, Este aberatia care vine de 
la Vanghelie, de ta sectorul 5. Adica sa faci exceptis de la exceptio. Ca 
nu au bani. Cand am vazut la televizor cu 17 milioane ~i astea ... nu rn
am abtinut ~i i-am dat teleton. Super amiabil, super prieteneste. Sa, 
tarane, ce e asta? Pai tu spui ca nu at bani de gunoi, nol platim...de vai 

• steaua noastra,... ca nu intamplator v-arn spus, singurele venituri in 
afara redevantelor, e taxa pe rnorrnant atat, Asta este. Taxa pe rnorrnant, 
asta tncasam noi la venituri. Problema mea este toarte clara. Aceea ca 0 

rnultirne de oameni sar de .. ,in sus pentru a organizare care nu este nici 
o inventia, nu rna apuc eu acum sa inventez roata ~i apa caida. Toate 
perceptele trecute acolo de noi sunt cu respectarea normelor, a directiilor 
~i a recornandarilor europene. ~i vreau sa fie foarte c1ar, licltatia este 
pentru toata lumea. Da, recunosc ca am 0 lista cu toate presiunile care 
s-au tacut in ultimii trei ani de zile cu mine. Ca sa Ie explic frumas la 
domnii ala cam ce presiuni taceau ei. Asta esle. E normal sa fie asa intr
a societate care are alte principii decal testa societate. Nu uitati, inca 0 

data, ~i rna refer pentru ca e domnul Ciuclea aici, unul dintre operatariii 
de baza, nu uitati ca aceasta licitatie este pentru toata lumea care vrea 
sa vina ~i care poate face dovada ca poate sa vlna, pentru ca are cu ce 
sa taca curat, are cu ce sa ia zapada. Eu il inleleg foarte bine pe domnul 
primar Chiliman ca-l deranjeaza faptul ca controlul ~i monitorizarea e 



1
aici. Controlul ~i monitorizarea nu are unde sa stea in alta parte. Dan~ii 

,, i~i fac controlul in sectorul lor, i~i iau masurils pe care Ie consldsra la 
" 

• 

" poporul roman, asta este stant, Daca dai 0 recomandare, ea se respecta 
sau nu se respecta ~i rnacar trebuie sa intervii la timp ca sa se poata 
respecta. Cea mai grea situatie este cand responsabilul de 0 anumita 
problema nu spune nici ca da, nici ca nu. Sunt sectoare cu probleme 
inca, sunt sectoare cu probleme de aglomerari de gunoaie, de depozitari 
necontrolate pentru ca facem parte din acelasi neam. Un!i cu 0 educatle 
rnai prscara, altii cu 0 educatie mai. ..Eu constat lucrurile pragmatice. 
Daca ne ducem la filozofie, facem filozofie. Din pacate, starea in consiliul 
general nu este buna, dupa parerea mea. Este 0 lupta din nou pe putere 
politica, care cu care sa-si incordeze muschii, sa alba majoritatea ~i de 
multe ori hotararile aberante sunt politico, ca de obicei. Pana sa ajungem 
la fondul problemelor legate de ceea ce mi-a spus doamna directoare 
luga....nu exista ca fiecare sa taca dupa capullui. Nu exista nicaien. Nici 
cea mai adanca democratle. Tot exlsta 0 planificare sau mai bine zis 
reformulez, trebuie sa existe 0 planificare care sa nu lina seama decat 
de interesul administrativ al orasului ~i punct. Restul e imagine politica, 
Vreau sa inlelegeli foarte bine ca eu nu vreau sa renunt la prerogativele 
pe care ni Ie da legea, pentru ca au trecut 6 ani de zile, iar relatlile in 
special de deszapezire, relatiile cu operatorii au fost cele mai civilizate. 
lar atunci cand a fast de amendat ~i de platit arnenda, si-au plattt 
amenzile, nu pentru ca umbla cineva dupa ei sa Ie taca rau, $i uite ca 
putem sa ajungem la 0 inteleqere in sensul bun al cuvantului, acela in 
care fiecare sa-s: vada de treaba lui conform unei orqanizari care a fost 
pretorrnata de-a /ungul timpului. Asta am vrut sa va spun, sigur, in mare, 
cu doua-trei lucruri atinse. 

• Daca aveti intreban ~i sunt in stare sa va raspund, va rog sa Ie 
punetil 

Gabi Florea- sef serviciu-Serviciul Transparenta Decizionala 
Multumim. Va rag! 

Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati, 
Publice, Pri maria sect. 3 
Va salut, domnule primarl Numele meu este George Manciu, sunt 

director la Directia Utilitali Publice Sector 3. Nu ali venit de la inceput ~i 

ali pierdut cateva dintre dlscutille pe care Ie-am avut piina acum. A~ vrea 
sa reiterez una dintre ele. Durnnsavoastra ne-ali spus de 0 noua Iicitafie. 
Noi pana acum am discutat ca sunt doua variante. Varianta unei noi 
licitatli sau varianta unei prelungiri a contractelor existente. Acum punctul 
de vedere al durnneavoastra este acelasi ca ~i cel al aparatului ca avem 



varianla ca mergem pe 0 noua licila\ie sau varianla prin care operalorii 
sa-~I amortizeze invesli\iile inlr-un fel sau altut. 

Damnul Primar General Sarin Mircea Oprescu 
Dvs. taceti ce vreti dvs. varianta de noua ficitatle prin delegare este 

data de lege. Dvs. daca ali fi citit toate hotararile de Consiliul 
Concurentei, ali fi aflat de acum dol ani de zile ca nici un seclor nu mai 
are voie sa taca iicitatll, subliniez, nu mai are voie. Nici primaria qenerala 

• 

,I nu are voie sa taca ~i penlru acest lucru, cand am tacut 0 forma de 
licitatie, in sensul de a avea 0 forma legala de a alege parlenerul, va 
spun din experienta mea, pentru asta am primil si 0 planqere penala, 
care s-a lerminal cu neinceperea urrnarlrf penale tacute de doamna 
Tralla, care la vremea respective era ... si care spunea ca am acordat 
unei firme mod preferential. Ei bine, nu am acordat. Deci, pe scurt, sa va 
raspund la Intrebare, eu agreez ceea ce spune legea. Legea vorbeste de 

• 

acesl lucru, legea vorbeste de faplul ca Irebuie plecal de la punctul T O. 
Ba ai mull decal atat, sunt dalorii necomunicale la bugelul de stat, ca 
arierat, necomunicale Minislerului de Flnante, ta dvs, cel putin asa 
invoca baie\ii ala, La seclorul 4 au depasrt 58 de miliarde de lei vechi, 
care Yin de undeva din negura.... daca ali observal, anul Irecul, nici unui 
dinlre secloare nu a putut sa-sl taca licila\ia penlru a continua din cauza 
ca era legea in discutie, in luna aprilie sau mai devreme a aparut.. ..in 
lnteqralitate ...deci din acel momenl am asiqurat ~i Consiliui Concurantei 
si toate aslea ....noi va slam la dispozitie daca nu aveti loale aceste 
hotararl, sa constataf ca de dol ani de zile s-au destasurat procese, in 
primul rand cu primaria generala nu prea stiu de ce, pentru ca operatoni 
sunl ai sectoarelor, iar in momenlul in care am vrut sa evil toate aceste 
lucruri ... atentie, nu era legea aparuta... ne tuam noi responsabililalea 
licitatiei pe 101 Bucurastiul, penlru sase sectoare. Atunci cand am doril sa 
impart Bucurestiul, nu in 6 secloare, ci in 24 de exemplu, muitiplu de 2, 
de 3.... , a sarit toata lumea pe mine, penlru ca la toata lumea Ie era trtca 
.....ca nu prinde..... imi cer scuze, asa cred eu, ca nu prinde "fo" felie, 
drepl penlru care am rarnas la principiul sectoarelor, pe care I-am propus 
celui care face legea, adica Parlamenlului. Am rarnas pe sase sectoare 
si pe inca doua zone speciale, cum este Cenlrul lstoric, in asa fel tncat 
Iicitatiile sa se \ina...a tost ceruta cu imperativitate de catre primarii de 
sectoare. "Nu, noi vrem sa facem licitatie!" Dansii fac licltatia, dar nu pOI 
sa 0 taca de capul lor fiecare, ci Ie fac respectand principiul general. 

AI doilea lucru care mi s-a cerul in cornlsla Parlamenlului, nu 
controlul esle la noi. Conlrolul nu este la durnneavoastra. Controlul ~i 

monitorizarea nu se pol destasura daca noi nu avem rapoartele 
durnneavoastra cele mai amiabile ~i veritlcam in sensul amiabil al 
cuvantului, ca lucrurile slau intr-adevar asa. Penlru ca e 0 mica aberatie, 



I 

• 

18 ani lucrurile au stat asa ....de aici se comanda ~I voi plateatl, Nu mi se 
parea corect, dar va rog sa inteleqetl ca prin maniera In care s-a condus 
de-a lungul ani/or, nu lac nicio vina prirnarilor, mostenirilor. ... astea sunt 
prostii, Va rog sa credeti ca este anul eel mal tulburator. Se pare ca nu 
mi l-am ales bine. Vreau sa nu se mal arunce banil pe unitali, ... probabil 
ca ali mai auzit cheslii din astea.... Ia RATB am ajuns la 535 de milioane 
banii nostri, unde scrie, banil vostri? Scrie subventie. Sigur, 650 de 
milioane de pensionari care merg prin Bucuresti sunt prezenti pe li~a In 
liecare luna. Fiecare merge cu maslna, nu au ce face. $i merg toti cu 
transportulln comun. $i pentru ca RADET-ul, care s-a obisnuit, a stat tot 
cu mana tntlnsa la prirnaria genera~a, la subvsntie, dependent! eel putin 
din 1995, dspendenti de Eleen. In momentul cand intrii ~i strivesti 
rnusuroiul, peste tot, nu sigur sa te astepti sa Iii ~i simpatico Mutand ce e 
de mutat, ~i aici sunt 0 serie lntreaqa de lucruri de discutat, dar nu cred 
ca are sensul sa 0 lac acum, dvs ali intrat deja dedesubtul lor ~i ~tili 

loarte multe lucruri. La unii se platsste, la allii nu se platests, ...bravo 
primarul x, .... uu primarul nu stiu care. Astea sunt tarnpenil, prostii. 
Vrem sa Ie reqlarnentarn ~i sa mergem ca oamenii normall, bine. Vrem 
sa ca~tigam numai imagine, lara lond, taceti cum vrati! De-abia asteapta 
astia sa calcarn vreunul pe alaturl ~i sa alba impresia ca cine stie ce 
alaceri se lac, s.a.rn.d, dar nu e In sensut intrebarii dvs, asa ca .... 

Domnul Director Executiv George Manicu - Direc~ia Utilitati 
Publice, Primaria sect. 3 

Tocmai ca noi. .. .lntru totul la aceasta strategie, pe care 0 

considerarn oportuna, tnsa pentru a nu crea interpretarl asa cum ali spus 
~i dvs....de eceea vroiam sa reglam totul prin aceasta strategie 

• Domnul Primar General Sorin Mircea Oprescu 
Nu da voie legea. Legea vrea noua licitatie, de ta lnceput, pe 20 

de ani. Eu am spus pe 15. Daca rna lntrebi acum repede, nu stiu de ce 
pe 15, mi s-a parut loarte mull 25 de ani. Poate am trnbatrann eu ~i mi s
a parut loarte mull. Totusi. tu nu 0 sa poti sa schimbi nimic In 25 de ani. 
25 de ani, mi-am tacut 0 socoteala cu domnul Ciuclea la telelon, am 
constatat ca peste 25 de ani probabil Yom Ii pral de stele arnandoi, Am 
zis, bine, vreli pe 25 de ani, pe 25 de ani. Legea cat a stabi/it, 
doarnna? A, tot In studiul de oportunitate lese ca ce? Cali nurnar de 
ani, da da, a, primariile de sector ~i-I lac, sigur. Bravo! Mai bine. 
Corect, ca nu poate sa scoata din buzunar acum daca acolo se aduna 
toate obliqatllle normale, 40 de milioane de euro sa scoti maine, sa spui, 
da, domnule, In 5 ani de zile am bagat 40 de milioane. E corecl. 



Doamna Director executiv adjunct luga Magdalena- Directia 
Uitilitati Publice 

Volumul de investitli, va rezulta l?i durata pe care se va face 
, i , delegarea de gestiune .... 

Domnul Primar General Sorin Mircea Oprescu 
Dar asta a face la sector... 

George Manciu-director la Utilitati Publice Sector 3 
Am inteles. Dar intrebarea era alta. Am inteles ideea. In conditiile , " 

• 
in care demaram a noua procecura pentru a noua licitatie, da a facem 
noi ca l?i sector. Dar ce se Intarnpla in situatia asta in care noi, .... se 
adcpta acum strategia. Noi teoretic, pe anumite interpretari ar trebui sa 
dernararn a noua procsdura...dosarele sunt deja la Curtea de Apel in 
lnstanta, nu s-a terrninat... Peste doua luni de zile vine Curtea de Conturi 
l?i spune ca se prelunqeste contractul x cu 4 ani pentru ca asa se 
arnortizeaza investitiile. Pai au fast transmise la Curtea de Apei .daca-rni 
perrnlteti ... 

Domnul Primar General Sorin Mircea Oprescu 

• 

Domnule director, rarnanstl la discutia cu Curtea de Apel, cine a 
pus ... .ei au pus.... pentru ca asta vorbeste in lege, pentru ca ce 
urrneaza. cum bine ai intrebat, asta urmsaza. Dupa ce se aproba 
strategia de catrs Consiliul General, se aproba delegarea serviclului 
catre toate sectoarele, scrie in lege, delegarea serviclului, dupa care dvs. 
tncepeti sa va facef caietul de sarcini, tot, tinand seama de elementele 
acestei strategii, ca sa fie unitar. La ce nurnar de tomberoane, de cosun 
.......imi spun to\i, flecare cum are ideea, cosurile arata mai mull sau mai 
putin bine ca sa flu elegant. Aiurea, unele nlci nu mai au ce sa arate, ca 
nu mai sxista. Bancile sunt asa... 

Domnul Director Executiv George Manicu • Directia Utilitati
, j 

Publice, Primaria sect. 3 
intrebarea mea de baza asta era. Le-am propus l?i doamnei director l?i 
domnului director. De ce nu putem regia prin strategie posibilitatea 
sectoarelor de a reglementa prin act aditional relatia cu operatorii 
exlstenti pana la punerea in aplicare a respectivei ..., 

Domnul Primar General Sorin Prof. Dr. Mircea Oprescu 
Pentru ca legea vorbeste despre delegarea serviciului l?i in 

momentul acela te obliga sa te duci pe OG nr. 34. 



Domnul Director Executiv George Manicu - Directia Utilitati 
Publice. Primaria sect. 3 

Aici if citez pe domnul Ciuclea. in contractele existente. chiar, ,. 
daca au alta denumire, pot fi interpretate, dupa parerea mea sau a mai 
rnultora, ca fiind ca delegare de gestiune, pentru ca in momentulin care 
ele au fost incheiate in 1999 nu se punea problema legil pe delegare de 
gestiune... 

Doamna Director executiv adjunct Juga Magdalena- Directia 
Uitilitiiti Publice ' 

• 
Nu avem la Indernana 91 rna refer la prirnaria municipiului 

Bucuresti, realizarea studiilor de oportunitate, numai acestea vor spune 
care este situatla reala pe fiecare sector in parte, ce investitii s-au facut, 
cat s-au amortizat din ele, ce lnvestitii urrneaza sa se taca, cum se vor 
arnortiza... la fel, studlul de fezabilitate va veni si va spune. In secotorul 
asta se deruleaza un contract de servicii sau un contract de delegare, un 
contract de achizitie de lucrari. Acei specialisti, deocamdata nici noi, 
echipa care am lucrat la strategia asta, nu stiu poate depasesc Iimitele la 
care am dreptul sa ma exprim, dar nici domnii consilieri generali nu sunt 
in masura sa se pronunte pe notiuni de achizitii publice, pe notiuni strict 
judidice, deci la astea numai studiul de oportunitate va va raspunde pe 
aceasta cerinta si mai departe, consiliul local de la sector va lua act de 
ce va spune studiul de oportunitate si va aproba cum mergeti mai 
departe si ce proceduri sa urmati. 

Domnul Primar General Prof. Dr. Sorin Mircea Oprescu 

• 
Te respect prea mult ca sa nu-f spun ca in ziua in care incerci 

prelungirea, vin 9i te plesnesc ala cu 0 hotarare definitive 91 lrevocabila 
ca toate aceste licitatii care au fost sunt caduce. A9a cum m-au plesnit 9i 
pe mine cand am incercat a 15 a oara. Am 9i eu fraierii mei cu pedale, 
care scriau acolo 6 luni. De ce ali scris 6 luni? Pentru ca in sase luni 
legea se discuta, uite ca nu a iesit nicio lege! Da? Atunci cat sa scriern? 
4 luni. Uite ca nici nu am crezut ca pana acum, tot bagand strategia in 
consiliu, nu reusirn sa 0 trecem, facem delegarea 9i sigur inceputul de 
an, ianuarie, februarie, martie, sa poata sa consacre caletul de sarcini, 
Iicitatia, same, Fiecare cu responsabilitatea lui, fiecare prlrnarle. Exact ce 
spunea doamna, ca sa nu mai repel. La primul gest pe care-I faci, ca vrei 
sa prelunqestl contractul, eu tac ca 9tiu ca nu-i dupa lege, 9i vine 
consiliul 9i spune, uitati aceasta hotarare definitiva 9i irevocablla pentru 
toate sectoarele Bucurestiului, inclusiv pt dvs, daca aveti de gand 
vrsodata sa tacetl curatenio. 
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Domnul director George Manciu- D.U.P. Primaria Sector 3 
Ideea asta este, hotararsa delinitiva ~i iravocabila, nu stlu la care 

va rsferiti, pentru ca la Curtea de Apel mai dureza putin dosarul, inca nu 
s-a finalizat. 

Domnul Primar General Sorin Mircea Oprescu 
Nu, aceea este altceva, aceea este cauza dvs..... 

Domnul director George Manciu- D.U.P. Primaria Sector 3 
Am qresit, lmi cer scuze. 

Domnul Primar General Sorin Mircea Oprescu 

• 
Aceea este cauza dvs, eu vorbeam pentru toate contractele, de 

aceea, liecare si-a tacut procsdura, nu sl-a tacut, nu vreau si nici nu am 
vrut sa verilic acest lucru, pentru ca stlu cat de mult este nevoie sa taca 
cineva curatsnle. Asta este 0 aberatia, ce vreti sa va spun ca eu sunt In 
proces de trei-patru ani de zile cu Curtea de Conturi pentru ca eu trebuie 
sa-l oblig pe aia sa platesc pe care scrie .... Carrelour-ul, pe ..... nu scrie 
sectorul 1 Chiliman, Piedone sau poate pe unii ...scrie, nu scrie sectorul 
1, sectorul 2, sectorul 3 sau sectorul 4, acesta este adevarul sau 5 sau 6. 

Domnul director George Manciu- D.U.P. Primaria Sector 3 
Dar scrle In lege ca sunt la dvs, ~i de aceea ma asteptarn ... 

Domnul Primar General Sorin Prof. Dr. Mircea Oprescu 

• 
Eu IIi dadearn un exemplu, apro-pos de irnpartitul 

responsabilitatilor, sigur ca da, dar prea putint lnleleg, nu domnule, ala 
asa te lntreaoa : nume,prenume, prolesie. 

Domnul director George Manciu- D.U.P. Primaria Sector 3 
Ultima rnentiune, aceasta este, ca plec, ca strategia prszenta Inca 

lasa loc de mterpretari si ar Ii mal uti! pentru toata lumea daca am lace 
rnentiunea doamnei luga, rnacar ultimile doua ..... am sa Ie trimit .... 

Domnul Primar General Sorin Mircea Oprescu 
Precizati, sigur, mai ce tinerl suntetl acolo directori .., nu poate 

decat sa ma bucure treaba aceasta! ...lli rnulturnesc Irumos, am si eu 
oqlinda acasa, rna viid dimineata, Va rog, daca mai sunt .... 

Doamna Gabi Florea - set Serviciu la Directia Asistentji Tehnica 
si Juridica 
Mai doreste cineva sa ia cuvantul cu privire ta acest prolect? in 

acest caz... 
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Domnul Primar General Sorin Mircea Oprescu 
Niei 0 problema, dumneala nu esti un om nepoliticos... va rog, dar 

haideti aici in tata, sa ne auda toti!'. , 

Domnullon Ciuclea· Supercom S.A 
... Iegala de continuitatea activitati! economice a unor inlreprinderi 

I'create pe acest subiect de activitate,este mult mai sensibila, decal oprim 
audit vis-a-vis de 0 Iicitatie sau nu. Eu m-am straduit la un moment dat, , 
chiar in momentul in care am participat la licitatia la capitala in 99, ~i am 
castigat servieiul acesta, sigur ca Legea nr. 34 reglementeaza niste 
lucruri legate de achlzitii, Sub nici 0 forma, m-am straduit, in toate dex
urile europene ~i nationale, nu se poate vorbi de achlzitia unui servieiu, 
domnule Primar General, se poate vorbi de achizitia unui creion. Acesta, 
a fost ~i motivul pentru care atatea mtervsntu s-au facut ~i s-a vorbit 
despre aceasta procedura care acum este actuala ~i este corecta, Reiau 
~i ce am spus mai inainte, ~i spun ca in fapt, toate lucrurile pe care noi 
ca industriasi in domeniul acesta al mediului ~i al salubritat» .vis-a-vis de 
toate lucrurile pe care le-ati dispus ~i Primaria Capltalei ~i prirnariile de 
sector, nu am avut ~i nu 0 sa avem niei un fel de opozitie ci dlrnpotriva, 
ne-am straduit sa nu qrestrn ~i sa facem ce trebule, s-a mal Intarnplat, ~i 

lucruri ca sunt normale. Dar astazi, inca odata va spun, noi suntem 0 
intreprindere constitulta in baza Legii nr. 31 ~i sa pot sa ma duc sa discut 
cu salariatit mei, peste 1.700 salarlati, domnilor atentie, ca asta ni se 
coace de catre Consiliul Concurentei, sa dea 0 dlspozitie ~i sa ni se 
spuna: Alo, contractele acelea nu sunt valabile, este 0 norma de drept 
depasita, dornnule Primar General, multurnesc lui Dumnezeu ca sunteti 
aiei .... Aveti dreptate, problema este ca lntr-un contract comercial numai 
partile pot stabili ~i obiectul contractului ~i durata acestuia, nu poate niei 
o te'1a instanta sa hotarasca chestia aceasta decat in conditiile in care in 
contract este prevazuta 0 chestiune leqata de caz de f0'1a majora, uneia 
dintre parli nu stiu ce i se intampla, nu ne anallzarn indicatorii tehnico
economici, ce nu s-a intarnplat, ~i sa starn ca 0 carte deschisa sa ne 
vedeti, Este 0 chestiune care, sigur ~i strategia ~i 51 ~i 91 trebuie sa ne 
ajute sub 0 forma oarecare, asa cum ali spus dvs ~i ~tiu ca avetl in suflet 
lucrul acesta se assaza aceasta unitate a acestui municipiu care este 
unic ~i indivizibil in conditltle in care in cele 6 sectoare administratorii 
trebuie sa-si taca treaba sub un control dasavarsit, asa cum am tacut-o 
~i pana acum. Eu n-am socotlt ca pana acum Primaria Munieipiului 
Bucuresti, Primarul General ~i serviciile de specialitate nu au controlat ~i 

nu au fost alaturl de noi, ~i iarna ~i vara, cand au fost probleme, noi 
suntem prezenti in actualitate. Sigur ca da, ~i vreau sa mai faceti 0 
corectie daca se poate, ~i anume, ali spus mai devreme, poate ca in 
viteza, ca operatorii sunt ai sectoarelor, vreau sa fili de acord sa ...., da, 



operatorii care sunt ai seetoarelor, dar sa ~tili ca sunt ~i ai dvs, va rog sa 
nu ne repudiati. 

Domnul Primar General Sorin Mircea Oprescu 

• 

Dvs ali vazut aeeasta din primul an de zile de cand am dat 
dispozltle pentru dsszapezirea la momentul aeela din eauza 
transportului, In principal a transportului local treee In responsabilitatea 
Primarului General, ca nu stau sa rna joe eu miile de oameni pe strada 
care sa astepte pentru ca a fost eazul, au tunctionat toate destul de bine, 
poate sa fie ~i mai bine. Dar, In sehimb vreau sa va Intreb ~i eu eeva, nu 
vreau sa faeem dialog ea sa-l zapacirn pe oamenii acestla, auzi nu este 
achlzitie dar ee 0 fi? Aeum vorbese serios, ee 0 Ii, cum sa-l ziei ... pai da, 
delegarea de gestiune 0 primiIi din partea, dar forma pe care primarul de 
sector domnule Ciuelea, forma In care 0 sa se manifeste este la mana 
lui, ~i sa rna ierle Dumnezeu dar nu am vorbit ca nu-mi este indiferent, 
feraasca Dumnezeu ~i pe dusrnani, ca else duee [os aeolo ~i spune care 
a fost procedura prin care dumneata ai incredintat 15 ani, 20 ani, ee 
reiese din studiu de oportunltate fara licitatie. Asta mi se repeta de trei 
ani de zile de catre Consiliul Concurentei, care am ~i eu la randu' meu 
pentru Prirnana Genera/a, pentru curatenta din seetorul 5, domnu/e 
Ciue/ea, care si-a asumat-o Consiliul General, iar pentru sectoare am 
acelasi lueru, intrand ~i fiind intervenient, ca ~i domnul la seetorul 1 ~i 

domnul primar Chiliman a dat In judecata s.a.m.d., spunano ee spuneti 
dvs, asta constitute forma institutionala., 

Doamna Gabi Florea - set serviciu D.A.T.J 

• 
Mullumiml Daca nu mai doreste eineva sa ia cuvantul, deciar 

sedinta tnchtsa ~i va rnulturnlrn pentru particlpara! 

,
-; 

intoemit, / /l . ,
Cons. Jur. Elena Lilia~.erban ~ 
Cons. Jur. Daniela G . -, h .' 
Cons. Dana Duea . 


